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DIÓSGYÕRÖTT A KARÁCSONYI ÜN-
NEPEK ELÕTT MEGKEZDÕDÖTT A STA-
DION KERÍTÉSÉNEK ÁTALAKÍTÁSA,
MAGASÍTÁSA. HA VÉGEZNEK A MUN-
KÁVAL, MEGSZÛNIK A JEGY NÉLKÜLI

INVÁZIÓ, GYARAPODHAT A KLUB

SAJÁT BEVÉTELE. KÉSÕBB MEGVALÓ-
SÍTANDÓ TERV A BELÉPTETÕRENDSZER

KIALAKÍTÁSA.

A kedvezõ idõjárás következtében
december közepén megkezdõdhetett
a külsõ kerítés magasítása. Pelcz Gábor,
a Diósgyõri Sportlétesítményeket
Mûködtetõ Kht. ügyvezetõ igazgató-
ja arról tájékoztatta lapunkat, hogy a
munkálatok nagyon jó ütemben ha-
ladnak, s már a déli oldalnál tevé-
kenykednek a dolgozók. A tervek sze-
rint az elsõ hazai bajnoki találkozóra
teljesen elkészülnek a munkával.
– Az a célunk, hogy megszûnjön a

jegy nélküli „áradat”, elképesztõ, hogy

az õsszel a publikum egy jelentõs része
„palánkjeggyel” tekintette meg az
együttes itthoni mérkõzéseit. Fél mé-
terrel magasabb lesz a kerítés, és ugyan-
csak fontos változás, hogy az új rész
megváltoztatott dõlésszöggel illeszkedik
majd a régihez. Az elhasználódott ele-
meket is kicseréljük. Felújítjuk a ka-
pukat, s új vonásként minden szek-
tornál kialakítunk menekülõkaput –
mondta az ügyvezetõ igazgató ér-
deklõdésünkre.
Megtudtuk, hogy napirenden van a

beléptetõrendszer kiépítése is. A tár-

saság megrendelte a terveket (ezek
elkészítési határideje február 15.),
utána azonban dönteni kell: azonnal
nekilássanak a munkának, vagy pedig
a stadionrekonstrukcióval együtt va-
lósítsák azt meg. A városi önkor-
mányzat 30 millió forintot biztosított
a különbözõ, halaszthatatlan munká-
latokra. Hatmillióból készült el az új
eredményjelzõ, kettõbe kerül a kerí-
tés, a maradék huszonkét millió fo-
rint pedig szinte fedezné a belépte-
tõ- és térfigyelõ rendszer tervezését,
illetve megvalósítását. 

A RÁKELLENES VILÁGNAP ALKAL-
MÁBÓL RENDEZNEK DAGANATOS SZÛ-
RÕVIZSGÁLATOKKAL EGYBEKÖTÖTT

NYÍLT NAPOT A MISKOLCI SEMMELWEIS

KÓRHÁZBAN. A SZAKEMBEREK MINÉL

TÖBB RÉSZTVEVÕRE SZÁMÍTANAK FEB-
RUÁR 5-ÉN, SZOMBATON, HISZEN AZ

ELKESERÍTÕ STATISZTIKAI ADATOK

EGYÉRTELMÛEN A SZÛRÕVIZSGÁLATOK

JELENTÕSÉGÉT ÉS SZÜKSÉGSZERÛSÉGÉT

HANGSÚLYOZZÁK.

– Ijesztõ adatok láttak napvilágot a
közelmúltban a Borsod-Abaúj-Zemplén
lakosai között észlelhetõ rákos meg-
betegedéseket – „ráktérképet” – ille-
tõen. Sajnálatosan az ezzel kapcsola-
tos megelõzési lehetõségeket, a szû-
rõvizsgálatokat most már évek óta az
érintettek mindössze 40-50 százaléka
veszi csak igénybe. Pedig kellene, hi-
szen egy felmérés szerint például ha
minden nõ rendszeresen részt venne
a nõgyógyászati szûrõvizsgálatokon,
akkor a méhnyakrák miatti halálozás
a felére esne vissza. Különösen nagy
veszélynek vannak kitéve a dohányo-
sok: egy hollandiai felmérés szerint az
ottani nem dohányzó nõk átlagosan
81 évig élnek, míg a dohányzók csak
71 évig – tájékoztatott dr. Koleszár
Lajos, a Semmelweis Kórház fõigaz-
gató fõorvosa, utalva a szûrõvizsgá-
latok jelentõségére, s egyúttal kihasz-
nálatlanságára is.
E kedvezõtlen körülményekre tekin-

tettel tartanak a rákellenes világnap
(február 4.) alkalmából nyílt napot a
kórházban február 5-én, szombaton reg-

gel 8-tól délután 2 óráig, s végeznek
daganatos szûrõvizsgálatokat a jelent-
kezõk számára.
Tüdõszûrésen és a kórház területén

mûködõ emlõszûrésen (mammográfiá-
ra, ultrahang-vizsgálatra) délután 2 óráig
fogadják a jelentkezõket. A nõgyógyá-
szati osztályon elvégzik a hüvelytisz-
tasági, citológiai vizsgálatot, indokolt
esetben az ultrahang-vizsgálatot is. A
kórház bõrgyógyászati osztályának am-
bulanciáján bõrdaganatok gyanúja ese-
tén várják a jelentkezõket. A férfiak
az urológiai osztályon jelentkezhetnek
prosztataszûrésen. Pajzsmirigydaganat
gyanúja vagy annak megbetegedése,
megnagyobbodása esetén fájdalom-
mentes ultrahang-vizsgálatra van le-
hetõség a radiológiai osztályon.
A fõigazgató fõorvostól megtudtuk

még: a belgyógyászati osztályok or-
vosai vastagbél-, végbéldaganat elõ-
zetes megítélésére a székletvér teszt-
csíkkal történõ vizsgálatát végzik, il-
letve nyirokcsomó-daganat gyanúja ese-
tén várják a jelentkezõket vizsgálatra,
valamint az ezzel kapcsolatos eszkö-
zös vizsgálatok elõjegyzésére. Indokolt
esetben természetesen laboratóriumi
(vér- és vizelet-) vizsgálatokat is vé-
geznek. A szûrések során talált, se-
bészeti ellátást igénylõ esetekben
pedig sebész szakorvos várja tanácsaival
a betegeket. Érdemes tehát felkeresni
szombaton a Semmelweis Kórházat, hi-
szen mindez szakrendelési idõn kívül
történik, azaz felesleges és bosszantó
várakozástól kímélik meg magukat a
miskolciak. 
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ÉGBE SZÖKÕ KERÍTÉS
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A RÁK ELLEN

Az elmúlt hét végén a Gyõri kaputól a Szentpéteri kapuig a fél városban, mintegy 16 ezer lakásban le-
állt a távfûtés egy rozsdás csõ kilyukadása miatt. A gyors hibaelhárításnak köszönhetõen szerencsére nem
hûltek ki a lakások, de tekintettel a régi, sok helyen nem szabályosan lefektetett vezetékre, bármikor be-
következhet hasonló vészhelyzet. (Folytatás a 2. oldalon.)

KILYUKADT CSÕ,
HIDEG RADIÁTOROK

szombatonként

AZ IDEI ELSÕ KÉPVISELÕTESTÜLETI

ÜLÉST TARTOTTA MISKOLC MEGYEI JOGÚ

VÁROS KÖZGYÛLÉSE CSÜTÖRTÖKÖN. A
GRÉMIUM MEGALKOTTA TÖBBEK KÖZÖTT

AZ ÖNKORMÁNYZAT VAGYONRENDE-
LETÉT, VALAMINT ELFOGADTA A VÁROS

ÚJ LAKÁSKONCEPCIÓJÁT. A KÖZGYÛ-
LÉSEN SZÓBA KERÜLT A TAPOLCAI

VIZEK VÖLGYE PROJEKT ÜGYE ÉS A TISZT-
SÉGVISELÕK JUTALMAZÁSA IS. 

Szokatlan idõpontban, délután egy óra-
kor kezdõdött a februári közgyûlés a
délelõtt megtartott közmeghallgatás
miatt. A napirendi pontok tárgyalását
a polgármesteri beszámolóval kezdték.
Az elõterjesztés vitájában Juga György
az Összefogás–Fidesz–MDF-frakció ve-
zetõje ismét – mint már korábban több
testületi ülésen is – a tapolcai Vizek
völgye projektre hívta fel a figyelmet,
mellyel kapcsolatban kijelentette: formális
bizottsági tárgyalás volt róla csupán. A
polgármesterhez intézett kérdésében arról
érdeklõdött, vajon tudta-e ezt, amikor
a szerzõdést aláírta, és ez a szerzõdés
megtekinthetõ-e.

Szûcs Erika alpolgármester el-
mondta, annak idején a polgármes-
ter a Bosch-szerzõdést úgy írta alá,
hogy annak némely részét nem is
tárgyalták a bizottságok, így késõbb
át kellett dolgozni. Mégis sikeres lett
a projekt, jó döntés volt a szerzõ-
dés aláírása. Káli Sándor polgármes-
ter válaszként elmondta, nincs aka-
dálya a szerzõdés megtekintésének,
erre lehetõsége van az ellenzéki frak-
ciónak is. A polgármester ugyanak-
kor a sajtóban az elmúlt hetekben
sokszor megjelenõ témával kapcso-
latban bejelentette, nem titkosak azok
az adatok, melyek a városvezetõi ju-
talmakkal kapcsolatosak. Ezt koráb-
ban is és most is bárki megtekint-
heti. – Én magam 2003 júniusában
vettem fel egyszer jutalmat, amely
egyhavi illetményemnek felelt meg, va-
gyis 414 ezer forint volt. Az alpol-
gármesterek kétszer egyhavi és egy-
szer félhavi jutalmat kaphattak kéz-
hez, mely összesen 572 ezer forintot
tett ki – mondta el Káli Sándor.

(Folytatás a 3. oldalon.)
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NYILVÁNOS
JUTALMAK



RÓKA FOGTA CSUKA HELYZET ALA-
KULT KI A VÁLTAKOZÓ HEVESSÉGGEL

ZAJLÓ, LASSAN MÁR NYOLC ÉVE HÚZÓ-
DÓ, ÚGYNEVEZETT „MISKOLCI SZEMÉT-
HÁBORÚBAN”. A LEGFELSÕBB BÍRÓSÁG

UGYAN MEGÁLLAPÍTOTTA, HOGY A

CIRKONT RT. ÁLTAL KÖTÖTT SZERZÕ-
DÉSEK ELLEHETETLENÜLTEK, A KÖZ-
IGAZGATÁSI HIVATAL TÖRVÉNYESSÉGI FE-
LÜLVIZSGÁLATA SZERINT VISZONT MEG-
SZÛNT AZ RWE UMWELT MISKOLC

KFT.-VEL KÖTÖTT KÖZSZOLGÁLTATÓI

SZERZÕDÉS, AZ ÖNKORMÁNYZATNAK ÚJ

PÁLYÁZATOT KELL KIÍRNIA. MINDKÉT

CÉG ÚGY ÉRZI, HOGY JOGOSAN VÉGZI A

SZOLGÁLTATÁST.

A Cirkont Rt. álláspontját kedden dél-
után sajtótájékoztató keretében ismer-
tették. Üveges Zsolt, a Cirkont Rt. ügy-
vezetõ igazgatója elmondta: úgy érté-
kelik, hogy a Legfelsõbb Bíróság csak
részítéletet hozott. Ebben kimondták a
közszolgáltatói pályázat elõtt kötött cir-
kontos szerzõdések ellehetetlenülését. A
második, illetve harmadik pontban, vagy-
is, hogy az érintett lakásszövetkezetek
kössenek szerzõdést az RWE-vel, illetve
az adatszolgáltatási kötelezettségrõl nem
hozott ítéletet, hanem visszautalta az
elsõ fokon eljáró bíróságra. Ezt követõ-
en született meg a Közigazgatási Hivatal
állásfoglalása, amely megállapította, hogy
az önkormányzat és az RWE között kö-
tött közszolgáltatói szerzõdés több pont-
ban jogszabályellenes, s ezért a szerzõ-
dés 2003. január elsejével megszûnt, azaz
az önkormányzatnak új pályázatot kell
kiírnia. – Mindannyiunk közös érdeke,
hogy a piaci viszonyok uralkodjanak a
hulladékgazdálkodás területén is. Azt a
céget bízzák meg a szemétszállítással a
miskolciak, amelyik jobban, olcsóbban szol-
gáltat – jelentette ki az ügyvezetõ iga-
zagató. Tomkó István, az igazgatóság
tagja reményét fejezte ki, hogy a bíró-
sági procedúra lezárultánál sokkal ha-
marabb, az új közszolgáltatói pályázat
révén pontot tehetnek a sok éve hú-
zódó szemétháború végére.

Ezt követõen természetesen megke-
restük a másik felet is, az RWE Umwelt
Miskolc Kft-t. Marozsák Péter igazgató
az elhangzottakra reagálva elmondta: az
önkormányzattal tíz évre kötötték meg
a közszolgáltatói szerzõdést, amit továbbra
is érvényesnek tekintenek. Ezt sem a

Közigazgatási Hivatal, sem az önkor-
mányzat nem érvénytelenítheti, csak a
bíróság. – A szemetet el kell szállítani.
A szerzõdésben foglaltaknak eleget te-
szünk – összegezte álláspontját Marozsák
Péter. A mintegy 50 renitens lakásszö-
vetkezettel, társasházzal kapcsolatban meg-

jegyezte, amennyiben nem kötnek szer-
zõdést az RWE-vel, akkor majd az elsõ
fokú bíróság köt majd kötelezõ szerzõ-
dést. Amennyiben a bíróság létrehozza
a közszolgáltató szerzõdéseket, a
Legfelsõbb Bíróság részítéletétõl – ez de-
cember 9-e – számítva követelni fog-
ják a meg nem fizetett díj kiegyenlíté-
sét. Szükség esetén adókénti behajtását
fogják kezdeményezni. Erre Marozsák Péter
állítása szerint a Hulladékgazdálkodási tör-
vény alapján joguk van. – A Cirkont
Rt. egyébként mi alapján szolgáltat, szed
be díjat, mikor a Legfelsõbb Bíróság ki-
mondta a szerzõdéseik érvénytelenségét?
– dobta vissza a labdát a másik cég
térfelére az igazgató.
Az eddig leírtakból is látszik, hogy a

jogászoknak ugyancsak sok dolga lesz
a továbbiakban is. Az úgynevezett „sze-
métháború” végleges lezártáig mind a
két cég szolgáltat a saját partnerei szá-
mára. Sõt, mivel az RWE közszolgálta-
tónak tekinti magát, rendszeresen fel-
hívja a „renitens 50-ek” figyelmét arra,
hogy kössenek vele szerzõdést. Több közös
képviselõ azonban ezt zaklatásnak te-
kinti… 

F. L.

Vita a cégek között: ki szolgáltathat?
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VITATOTT SZERZÕDÉSEK

KÖZMUNKAPROGRAMOT INDÍTANA

A MISKOLCI IDÕSÜGYI TANÁCS. ENNEK

KERETÉBEN EGY-EGY IDÕS VÁROSLAKÓ

INGATLANJÁBAN A KISEBB HELYISÉGE-
KET ÚJÍTANÁK FEL. MINDEZ A TANÁCS

KEDDI ÜLÉSÉN HANGZOTT EL.

Szûcs Erika, Miskolc alpolgármestere
a tanács idei elsõ ülése elõtti tájékoz-
tatón elmondta: az idõsügyi tanács nem
egy jogi személy, hanem sokkal inkább
koordináló szervezet, amelyben az ön-
kormányzati képviselõkön túl az egyhá-
zak, egészségügyi intézmények és szá-

mos alapítvány megbízottjai vesznek részt.
A hatvanfõs tanács a területet felügye-
lõ mindenkori alpolgármester elnökleté-
vel és a grémium által megválasztott
társelnökkel mûködik.
A tanács kedden megtartott ez évi

elsõ ülésén számos terv és elképzelés
fogalmazódott meg. Többek között az
is: jó lenne, ha csökkennének az idõ-
sebb generáció lakhatási és egyéb költ-
ségei. Azaz a szociális ellátottságra irá-
nyuló rendeleteket úgy kell módosíta-
nia a város közgyûlésének, hogy az a
nyugdíjasok érdekeit, igényeit gyakorla-
ti szinten is jobban szolgálja. Ennek meg-
valósítása érdekében többek között olyan
közmunkaprogramot indítanának, ami-
nek keretében például egy-egy idõs pol-
gár ingatlanjában a kisebb helyiségeket
felújítanák. Ugyanakkor fontos célkitû-
zésként szerepelt az idõsek egészség-

ügyi állapotának a megóvása, javítása
is. Ez a program nem csak a testi el-
látottságra irányul, hanem a mentális
karbantartásra is. A tanács szeretné el-
érni, hogy az érintettek minél több tár-
sas programban vegyenek részt, ezzel
ugyanis a már-már népbetegségnek szá-
mító depresszió tüneteit is enyhíteni lehet.
A különbözõ programokról az idõsebb
korosztály hírlevél útján fog értesülni. A
szakemberek véleménye szerint a már
munkaügyi értelemben inaktív, de szel-
lemileg még aktív idôs emberek moz-
gósításával az egész közösség profitál-
hat.  
Szûcs Erika alpolgármester szerint az

Idõsügyi Tanács munkájából a közgyû-
lés is profitálhat és az idõsek is hatha-
tósabban tudnak fellépni saját érdekeik
érvényesítésében. 

dobi
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Miskolci képviselô
Kenyhecen

Szlovákia alig egy év leforgása
alatt befektetõi paradicsommá raj-
zolta át a nemzetközi nagybefek-
tetõk térképén korábban éktelen-
kedõ fehér foltot. Jó egy éve már
alig telik el hét anélkül, hogy egy
újabb nemzetközi konszern be ne
jelentené befektetési szándékát az
országban.
Legutóbb, az elmúlt év decem-

berében a Ford-Getrag jelentette
be: 300 millió eurós beruházással
egy hajtásláncgyártó üzemet épít
Kelet-Szlovákiában. Egészen pon-
tosan Kenyhecen, az itteni ipari
parkban. Nem sokan tudják, pon-
tosan hol is van ez az alig ezer
lelket számláló falu, pedig aki
Miskolcról Kassára tart autóval
avagy vonattal: keresztülmegy a te-
lepülésen. 
A magyar–szlovák államhatártól

alig fél kilométerre lévõ település
nevét különösen a Miskolc-
Alsózsolcai Ipari Park tulajdonosai
jegyezték meg jól: Kenyhec volt
az, amely „elhalászta” a Ford be-
ruházását a magyaroktól.
A település polgármestere,

Konkoly József a napokban fogadta
dr. Tompa Sándor miskolci or-
szággyûlési és önkormányzati kép-
viselõt, aki arra volt kíváncsi: mi
a titka ennek a kicsiny, de annál
gazdagabb falunak. 
– A határ két oldalán legalább

harmincszázalékos a munkanélkü-
liek aránya, nálunk egyszámjegyû.
A környéken elöregednek és las-
sanként kihalnak a falvak. Mi vi-
szont gyarapszunk. Másfél évtize-
de hatszáz lakosunk volt. Három
éve, a legutóbbi népszámláláskor
a lélekszám már megközelítette az
ezret. Jönnek haza a fiatalok
Kassáról és a környékbeli kisvá-
rosokból. Munkát találnak, megél-
hetést – mondta a polgármester.
Konkoly József szerint sikerük-

ben közrejátszik az ország reform-
orientált gazdasága, az egységes
a munkába állítást szorgalmazó „ak-
tiválási prémium”, amely az álla-
mi segítség várása helyett mun-
kavállalásra ösztönöz.
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FÉNYMÁSOLÓ
AZ ISKOLÁNAK

Fénymásolót adományozott a város nevében Fedor Vilmos alpolgármes-
ter a Görög Kisebbségi Önkormányzatnak. A 200 ezer forint értékû be-
rendezés az oktatásban segíti majd a szervezet munkáját: az önkormányzat
ugyanis iskolát tart fenn, ahol 30 fiatal tanulja a görög nyelvet. Képünk
az átadáskor készült: (balról jobbra) Caruha Vangeljo, az Országos Görög
Önkormányzat alelnöke, Harsányi Józsefné, a miskolci görög kisebbség ön-
kormányzati képviselõje, Tsorbatsoglou Hrisztoszné, a miskolci görög ki-
sebbségi önkormányzat elnöke és Fedor Vilmos alpolgármester.

(Folytatás az 1. oldalról.)
Murphy törvénye szerint ami elro-

molhat, az el is romlik. Ráadásul álta-
lában a legrosszabbkor. Nem kivétel ez
alól a távfûtés sem. Alig köszöntött be
január végén az igazi tél, amikor nap-
közben is mínuszban maradt a hõmé-
rõ higanyszála, máris bekövetkezett a
legrosszabb, a Petõfi utcában elszakadt
a távhõvezeték. „Természetes”, hogy
ilyenkor, hiszen a csúcsterhelés idején
hamarabb jelentkeznek a meghibáso-
dások, mint mikor kisebb kapacitással
mûködik a rendszer. Az is természetes,
hogy a lakosságot ez nem érdekli, hi-
szen folyamatos szolgáltatást vár.
„Elõre nem jelezhetõ egy ilyen meg-

hibásodás, a földbe nem látunk.
Remélem, ritkán fordul majd elõ ha-
sonló meghibásodás” – rögzítette az
alaphelyzetet Korózs András, a Miskolci
Hõszolgáltató Kft. ügyvezetõ igazgató-
ja.  Azért a lyukadásban az emberi fe-
lelõsség is tetten érhetõ, igaz, évtize-
dekkel ezelõtti, mivel a technológiai fe-
gyelmet megsértve nem vasbeton-csa-
tornába fektették a vezetéket, hanem
az védõcsõben került a földbe. A kor-
rózió pedig megtette a magáét, átrágta
a védõcsövet és a távvezetéket is. 
Az igazgató tudomása szerint a 70'-

es években, a 80'-as évek elején épült

ki a hálózat. Véleménye szerint ameny-
nyiben az elõírásoknak megfelelõen fek-
tették volna le a csöveket, akkor még
jó állapotban kellene lennie, s nem kö-
vetkezhetett volna be ilyen szakadás.
A hibát egyébként vasárnap hajnali 3
körül észlelték – csökkent a víznyo-
más – és a kiszakaszolásokat követõ-
en hamar megtalálták a lyukadás he-
lyét. A közben riadóztatott készenléti
szolgálat 15-20 emberét berendelték, s
munkagépek segítségével elkezdték a
hibaelhárítást. „Mivel elég gyorsan si-
került behatárolni a hibát, ezért aki a
Belvárosban, a Gyõri kapuban késõn
kelt, szinte nem is vette észre a leál-
lást. Azonban a közvetlenül érintett 4250
lakásban csak késõ délután, a meghi-
básodott rész cseréjét követõen tud-
tuk újraindítani a fûtést és a meleg-
víz szolgáltatást" – tudtuk meg Korózs
Andrástól.  Az igazgató véleménye sze-
rint jól mûködött a fûtõmû jelzõrend-
szere. Egy pontos, gyors reagálást le-
hetõvé tevõ távérzékelõ rendszer ki-
építése nagyban függ az anyagiaktól.
Most csak gyors hibaelhárítás történt,
majd a nyári leállás alatt kicserélik az
érintett csõszakaszt. Arról nem ren-
delkeznek információval, hogy az em-
lített részen túl hol fektették még le
szabálytalanul a vezetékeket. 

AAmmii  eellrroommoollhhaatt,,  aazz  eell  iiss  rroommlliikk

ELTÖRT CSÕ,
HIDEG RADIÁTOROK



(Folytatás az 1. oldalról.)
A közgyûlés egyik legmeghatározóbb

elõterjesztése volt Miskolc Megyei Jo-
gú Város lakáskoncepciója. Az új kon-
cepció elkészítésére azért volt szük-
ség, mert a kormányzati szinten meg-
változtak a lakáspolitikai elvek, illetve
a városban végbement gazdasági és
társadalmi változások új irányvonal ki-
alakítását tették szükségesé.
Ennek egyik legmarkánsabb jele a

koncepcióban, hogy míg a kilencvenes
években az önkormányzati tulajdonú
lakások eladása volt a fõ irányvonal
a miskolciak saját tulajdonú lakáshoz
jutását segítendõ, addig az új koncepció
a bérlakásállomány fejlesztését tûzte ki
célul. Az elkészült anyag kilenc fontos
területet határoz meg, melyek mentén
a város folytatná a jövõben lakáspo-
litikáját. Ezek között szerepel az ela-
vult telepek felszámolása, mint ami-
lyen a Szondi-telep, a Békeszálló, a Jó-
zsef Attila-telep, a Mésztelep. Törekednek
a lakásértékesítések minimalizálására is,
a koncepció csak olyan esetben java-
solja ugyanis az eladást, ha az örök-
lakások jó forgalomképességgel bírnak,
és/vagy ahol a tulajdon megtartása
hosszabb távon nem célszerû. A la-
kásalap növelését új lakások kialakítá-
sával, építésével, használt lakások vá-
sárlásával és bérbeadásával, magántu-
lajdonú lakások bérbevételével és to-
vábbadásával, valamint életjáradék-szer-
zõdéssel kívánja a város elérni. A kon-
cepció célja a lakásmobilitás felgyorsí-
tása a fizetésképtelenné vált magasabb
komfortfokozatú lakásban élõk alacso-
nyabb komfortfokozatú lakásokban va-
ló elhelyezésével, átmeneti lakások ki-
alakításával, a felszabaduló magasabb
komfortfokozatú lakások pályáztatásá-
val. A lakhatási támogatások mértékét
bõvítik, míg a hátralékkezelés hatásfo-
kának növelésére is javaslatot tesz az
anyag. Szerepel a koncepcióban a tár-
sasházak felújításának támogatása, az
önkormányzati lakóházak felújítása és
az Európai Unió lakáspolitikai, városre-
habilitációs pályázati lehetõségeinek
igénybevétele. 

KÉPVISELÕI VÉLEMÉNYEK

A napirend vitájában Csordás Mi-
hály (MSZP) ismertette a koncepciót
a képviselõkkel. Tavaszi Zsolt (Össze-
fogás–Fidesz–MDF) a frakció nevében
kijelentette, keveslik az anyagban a
konkrét javaslatokat. A felvetések he-
lyett a feladatok meghatározására len-
ne szükség. A képviselõ megjegyezte:
az elõzõ ciklusban voltak bérlakásé-
pítések, míg az utóbbi két évben nem.
A koncepció pedig olyan, mintha nem
lenne elég hit a megvalósíthatósága
mögött. T. Asztalos Ildikó szabadde-

mokrata képviselõ a következetes irány-
vonalat hiányolta az anyagból. – Egy
bruttó 80-90 ezer forintot keresõ, két-
gyermekes házaspár nem tud lakás-
hoz jutni, ebben nekünk kell segítsé-
get nyújtani. A lakásmobilizáció szer-
vezésében a MIK Rt.-nek nem csak
az önkormányzati tulajdonú lakások
esetén van feladata – tette hozzá.
– Egy koncepció nem attól jó, hogy

három- vagy harmincoldalas. A köz-
gyûlés közös felelõssége, hogy a meg-
fogalmazott jó gondolatokat aprópénzre
váltsuk – fogalmazta meg véleményét
Szilágyi Gizella szocialista képviselõ. Nyí-
rõ Pál (MSZP) kijelentette, az anyag
öt-hat évet késett, stratégiai fontos-
ságú és politikai üzenete van: az ön-
kormányzat lépni akar a lakásproblé-
ma megoldása érdekében. Lenártek
András (Összefogás–Fidesz–MDF) ez-
zel nem értett egyet, véleménye sze-
rint ez nem politikai, hanem szakmai
kérdés. Egy igazán jó koncepció pe-
dig akkor fejti ki a hatását, ha nem
a korábbi történések elemzésével, ha-
nem a teendõkkel foglalkozik. 
Kottman Dezsõ, a MIK Rt. igaz-

gatóhelyettese a felvetõdött kérdésekre
reagálva elmondta, a testület a kon-
cepció kapcsán még sok anyaggal fog
találkozni. Azt jelenleg senki nem tud-
ja, hogy ez pontosan mennyibe fog
kerülni, hiszen azt sem lehet elõre lát-
ni, hogy milyen pályázati lehetõségei
lesznek a városnak. Az önkormány-
zat minden évben hozzárendeli a szük-
séges forrást az elvégzendõ felada-
tokhoz, és a pályázati forrásokat is
igyekeznek majd kiaknázni. 

ISKOLAPSZICHOLÓGUSI 
HÁLÓZATBÕVÍTÉS 

A testület tárgyalta a volt Zalka lak-
tanya önkormányzati tulajdonba átadá-
sának az igénybejelentését is. A témá-

val kapcsolatban minden frakció örömét
fejezte ki. Elhangzott, hogy a városnak
természetvédelmi területet kell felaján-
lania a Bükki Nemzeti Parknak cserébe,
mely két erdõs területbõl és az Anna
barlang elõtti részbõl állt össze. Vizs-
gálják majd a talajszennyezettséget is,
és ha szükséges, akkor cserélik. 
Döntött a grémium az iskolapszi-

chológusi hálózat bõvítésérõl, melyrõl
Fedor Vilmos alpolgármester, az anyag
elõterjesztõje elmondta, hogy az a gye-
rekek beilleszkedését segítheti elõ. Ta-
vaszi Zsolt (Összefogás–Fidesz–MDF)
annak a kérésnek adott hangot, hogy
a pszichológusok ne függjenek az is-
kolától, mert ez nehéz helyzetbe hoz-
hatja õket. Ugyanakkor az eszközök
elég drágák, és nem biztos, hogy fe-
dezi az anyagban szereplõ három-
százezer forintos összeg. Horváth Ot-
tóné (MSZP), az oktatási bizottság el-
nöke elmondta: a szakmai megbe-
szélések továbbra is a nevelési ta-
nácsadóban történnek, a problémákat
pedig ott kell megoldani, ahol kelet-
keznek, tehát az iskolákban.
Sürgõségi elõterjesztésként került a

képviselõk elé a volt Szentpáli Szak-
iskola eladása, a lezárult pályázat után
három ajánlatot tárgyalt a MIK Rt.
Több képviselõ is felvetette, hogy ta-
lán nem a fõvárosi pályázatnak kel-
lene nyernie, noha tízmillió forinttal
többet ígért vételárként. A miskolci
pályázó azonban ismertebb és több
képviselõ szerint megbízhatóbb. A gyõz-
tes ajánlatot tevõ cég pedig elsõ kör-
ben lebontani szerette volna az épü-
letet, és nem az eredetileg tervezett
szálloda funkciót szeretné megvalósí-
tani. Dr. Halmai Gyula, a MIK Rt. igaz-
gatója elmondta, a cégnek bemuta-

tott referenciái vannak, az épület le-
bontásától pedig elállt. Káli Sándor pol-
gármester kijelentette, elmozdulás tör-
tént az Avas Szálló ügyében, és az
Erzsébet fürdõ hátsó részét értékesí-
tette a tulajdonos, ahol szintén szál-
loda épül. Így ebbõl a funkcióból túl-
kínálat keletkezik a belvárosban. A volt
Szentpáli épülete pedig védett, tehát
teljesen kizárt annak a lebontása.

NEM TÁRGYALT 
JAVASLATOK

Két elõterjesztést is kivettek a kép-
viselõk a napirendi pontok közül, ké-
sõbbre halasztva azok tárgyalását. El-
sõként a temetõkrõl és temetkezési te-
vékenységrõl szóló rendelet módosítá-
sát, mellyel kapcsolatban Szûcs Erika
alpolgármester bejelentette: februárban
a parlament is tárgyalja a témát sür-
gõsséggel. A törvény módosítása után
pedig lesz lehetõség az önkormányza-
ti rendelet módosítására is. Ezért az
alpolgármester ügyrendi javaslatot tett
a napirendi pont elnapolására, melyet
a testület megszavazott. 
A másik levett pont a pártok he-

lyiséghasználatának és bérleti díjának
rendezésére tett javaslatot. Miskolcon
ugyanis ingyen, vagy nagy kedvez-
ménnyel (96%) juthatnak helyiség-
használathoz a pártok, amit az Álla-
mi Számvevõszék 2004. áprilisi vizs-
gálata kifogásolt. Ludnik Ferenc ke-
reszténydemokrata képviselõ azonban
szintén ügyrendi javaslatban kérte a
pont levételét a napirendrõl, melyet
a grémium szintén megszavazott. Ká-
li Sándor kijelentette, a témát min-
denképp kell tárgyalnia késõbb a kép-
viselõ-testületnek.
A közgyûlés tárgyalta még a város

vagyonrendeletét, a Széchenyi utca 36.
szám alatti padlástér és pince értékesí-
tésérõl szóló elõterjesztést, s módosí-
totta a Cine-Mis Kht., a Területi Gon-
dozószolgálat, a Gyermekváros, a Mivíz
Rt. és az MVK Rt. alapító okiratát is.
Elfogadták az alapellátási ügyelet mû-
ködésérõl és az idegenforgalmi feladat-
terv teljesítésérõl szóló beszámolókat, va-
lamint az elsõ félévi munkatervet.
Zárt ülésen döntöttek a képviselõk

a Mihõ Kft. ügyvezetõ igazgatója, Ko-
rózs András kinevezésének meghosz-
szabbításáról. Ugyancsak zárt ülésen
dõlt el, hogy a Miskolci Kommuniká-
ciós Kht. új ügyvezetõje Karosi Imre
lesz. Õt egy évre bízta meg a mun-
kával a közgyûlés.
(A közgyûlésen elhangzott kérdé-

sekrôl, interpellációkról a következô szá-
munkban olvashatnak.)

Emlõszûrõ 
vizsgálatok

Idén a szervezett lakossági em-
lõszûrés második kétéves ciklusá-
nak keretében ismételten behív-
ják a miskolci nõket a megyei, a
Semmelweis és a Diósgyõri Kór-
házakban található Komplex Mam-
mográfiás Központokba. Az em-
lõszûrõ vizsgálat szervezésének és
lebonyolításának gyakorlata nem
változik, a behívásokban érintett
asszonyok egy névre szóló meg-
hívólevelet kapnak, amely tartal-
mazza a vizsgálat pontos helyét
és idejét. Nem megfelelõ idõpont
esetén telefonon újabb idõpont
kérhetõ. Az ÁNTSZ Megyei Szû-
rési Koordinációs Osztálya kéri az
érintett nõket, hogy minél nagyobb
számban jöjjenek el a szûrõvizs-
gálatokra. Februárban és márci-
usban az alábbi irányítószámok
alatt élõ miskolci nõknek kell meg-
jelenniük a rendelõkben: február
7-e és 10-e között a 3508, a
3516, a 3521, a 3525, a 3528, a
3529 alatt élõknek a Semmelweis
Kórház AA-Med Kft. Komplex
Mammográfiás Központjába (3529
Miskolc, Csabai kapu 9–11.), feb-
ruár 11-e és március 11-e között
a 3501, a 3524, a 3526, a 3527,
a 3530 és a 3531 alatt élõknek
a Megyei Kórház Komplex Mam-
mográfiás Központjába (3526 Mis-
kolc, Szentpéteri kapu 72–76.), míg
február 16-a és március 17-e kö-
zött a 3515, a 3517, a 3518, a
3519, a 3532, a 3533, a 3534 és
a 3535 alatt élõknek a Diósgyõ-
ri Kórház Huniko KDK-ba (3533
Miskolc, Kerpely Antal u. 1.) kell
elmenniük.

Miskolci példa
A Miskolci Bûnmegelõzési Cent-

rum vendége volt a napokban a
pécsi önkormányzat közbiztonsági
bizottságának elnöke, dr. Schmidt
József. A vendég a „társadalmi bûn-
megelõzés nemzeti stratégiája”-ban
(115/2003.(X.20.) Országgyûlési ha-
tározat) megfogalmazott önkor-
mányzati feladatok gyakorlati meg-
valósításának helyi tapasztalatairól,
eredményeirõl folytatott megbe-
szélést Nyírõ Pál közbiztonsági ta-
nácsnokkal és Szõke István bûn-
megelõzési referenssel. A bizottsá-
gi elnök elmondta: azért keltette
fel érdeklõdését a „miskolci pél-
da”, mert országosan is elismert
kezdeményezésrõl és követendõ
gyakorlatról lévén szó, a tapasz-
talatokat saját városában – Pé-
csett – kívánja kamatoztatni.

Képviselõi 
fogadóóra

Nyulászy Istvánné, a 4. sz. vá-
lasztókerület (Hejõcsaba) szocialis-
ta önkormányzati képviselõje feb-
ruár 8-án (kedden) 17 órától la-
kossági fogadóórát tart a Gárdo-
nyi Géza Általános Iskolában (Mis-
kolc, Szeretet u. 5. sz.) Tisztelet-
tel és szeretettel vár minden ér-
deklõdõt! 

Lakossági fórum
Szabó Tamás, az 1. számú ön-

kormányzati választókerület sza-
baddemokrata önkormányzati kép-
viselõje február 9-én (szerdán) 17
órától lakossági fórumot tart a Se-
lyemréti Általános Iskolában (Mis-
kolc, Éder György u. 1.) A fórum
témája: a Kõrösi Csoma Sándor
utcai volt Jubileumi játszótér újjá-
építése. Minden érdeklõdõt tiszte-
lettel és szeretettel vár!
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NAGYKÖVETI VIZIT

A közgyûlésen a képviselôk az Európa kulturális fôvárosa pályázatra el-
készített miskolci anyagot is tanulmányozhatták. A kép elôterében Hal-
mai István (Összefogás–Fidesz–MDF-frakció) éppen ezt teszi.

A kínai nagykövet, Zhuzus Zushou (középen) látogatott Miskolcra hétfõn
délelõtt. Káli Sándor polgármester megbeszélésükkor arra kérte a diploma-
tát: segítsen abban, hogy az ázsiai ország turistái is megismerhessék a vá-
rost. A tanácskozáson elhangzott, hogy újabb kínai befektetõk érdeklõdnek
a régió iránt, munkalehetõséget kínálva ezzel. 

ÚÚjj  kkoonncceeppcciióótt  ffooggaaddootttt  eell  MMiisskkoollcc  KKöözzggyyûûllééssee

TÖBB BÉRLAKÁSA LESZ A VÁROSNAK

A 2002-BEN LEZAJLOTT HELYHA-
TÓSÁGI VÁLASZTÁSOK ÓTA MÁSODIK

ALKALOMMAL TARTOTTAK KÖZMEG-
HALLGATÁST AZ EDDIGI GYAKORLAT-
TÓL ELTÉRÕEN AZÉRT AZ ÉV ELEJÉN,
HOGY A LAKOSSÁGTÓL ÉRKEZÕ ÉSZ-
REVÉTELEKET A KÖZGYÛLÉS FIGYELEMBE

TUDJA VENNI A KÖLTSÉGVETÉS TER-
VEZÉSÉNÉL.

Nagyszámú lakossági részvétel, igen
sok felvetés, tartalmas párbeszéd jel-
lemezte a közmeghallgatást, amelynek
megtartását a törvény írja elõ az ön-
kormányzatoknak. Hosszú volt az ész-
revételek sora. Volt, aki azt szorgal-
mazta, hogy Miskolc is csatlakozzon
a Szenvedélymentes Nap rendezvény-
sorozatához, más a selyemréti strand

dögönyözõjének és hátsó medencéjé-
nek rendbehozatalát sürgette. Dr.
Gyurkó Péter növényvédelmi szak-
mérnök dicsérte a belváros díszkivilá-
gítását, de a miskolci parkokra na-
gyobb figyelmet kért, és a kiskertek-
ben a mezõõri hálózat visszaállítását
sürgette. Több lakos az Újgyõri fõté-
ren tapasztalható áldatlan állapotokat
kifogásolta, de nemcsak esztétikai, ha-
nem forgalombiztonsági szempontból
is. A Vasgyárban élõk is felvetették
környezetük elhanyagolt állapotát, és
többen is sürgették a falfirkálók elle-
ni hatékonyabb fellépést. 
A kérdések egy részére helyben kap-

tak választ a lakosok, a többire pe-
dig írásban kapnak választ az érin-
tettek. 

KKöözzmmeegghhaallllggaattááss  aa  PPeettõõffii  uuttccáánn

MEZÕÕRÖKTÕL 
A VASGYÁRIG



A POROSZOS, ELSÕSORBAN HATÓ-
SÁGKÉNT ELÕÍRÓ, SZÁMONKÉRÕ POL-
GÁRMESTERI HIVATAL HELYETT AZ

ÜGYFÉLBARÁT, KÖNNYEN ELÉRHETÕ,
SZOLGÁLTATÓ, UGYANAKKOR NEM

ALKUDOZÓ, HANEM A KIHÍVÁSOKRA

GYORSAN ÉS HATÉKONYAN REAGÁLÓ

MODELL HÍVE DR. MÉSZÁROS MIKLÓS,
MISKOLC JEGYZÕJE (KÉPÜNKÖN). AZ

ELMÚLT ÉVBEN VÉGREHAJTOTT HIVA-
TALI ÁTSZERVEZÉS KÖZÉPPONTJÁBAN

IS EZ ÁLLT. KÖZBEN CSÖKKENTETTÉK

A LÉTSZÁMOT, LÉTREHOZTÁK A KI-
HELYEZETT IRODÁK HÁLÓZATÁT A PE-
REMTERÜLETEKEN, S MEGKEZDÕDÖTT

A GENERÁCIÓVÁLTÁS IS.

– Sikertörténetnek tekinti-e az el-
múlt évet, miskolci jegyzõségének elsõ
évét?
– Sikertörténetrõl nehéz akkor be-

szélni, amikor kellemetlen intézkedé-
seket is végre kell hajtani. Kérésemre
döntött ugyanis a városi képviselõ-
testület a hivatal átszervezése mel-
lett. Ennek következtében 45 ember-
nek megszûnt a munkahelye. Annyira
nem gyarló még egy jegyzõ sem, hogy
ennek a ténynek örülne, de szük-
ségszerû rosszról van szó, amely el-
kerülhetetlen volt. Ezt meg kellett lépni,
az 540 fõs hivatal költségei rettentõ
nagy terhet jelentettek a város szá-
mára. Májusban kezdõdött az át-

szervezés és november–decemberre az
önkormányzati hivatal mûködése, bér-
igénye 100 millió forinttal alacsonyabb,
mint egy évvel korábban volt.
Azonban nem csak távoztak a hiva-
talból, hanem jöttek is. Pozitívum, hogy
több mint 15, ide-
gen nyelveket be-
szélõ, diplomás,
esetleg kétdiplomás
fiatal került be a hi-
vatalba, akik a jövõ
közigazgatásának a
letéteményesei le-
hetnek. Anélkül,
hogy más terüle-
tektõl el kellett
volna vonni bért, le-
hetõséget nyitottunk
a körülmények meg-
újítására. A legnagyobb tételt az osz-
tályszervezeti struktúra átszervezése je-
lentette. A hivatalon belüli koordiná-
ció egyszerûbb lett, például a vagyon,
adó és költségvetés egy fõosztályba
került. Nagy feladatcsoportok alakul-
tak ki. 
– A takarékosságon és a haté-

konyság javításán túl milyen szem-
pontok indokolták még az átszerve-
zést?
– A legfontosabb, hogy az ügyfél

a munka minõségén érezze a válto-
zást. Az igazgatásnak azt kell sugall-

nia: fontosak a miskolci állampolgár-
ok, segítjük az esélyegyenlõségeket. 
– Ön szerint ezt érzik is a város-

lakók?
– Természetesen van fáziseltolódás,

de szerintem érzékelik. Eldöntöttük,
hogy közelebb visz-
szük a közigazgatást
a lakossághoz. Ezt a
célt szolgálja az év-
közben megnyitott
nyolc ügyfélszolgálati
iroda a településré-
szeken, Martin-
Kertvárostól Pere-
cesig. Apróbb ügye-
ket helyben is el
tudják intézni az
emberek, nem kell
ezért bejönniük a

városközpontba. Ezzel idõt s pénzt ta-
karítanak meg. Szeretnénk azonban bõ-
víteni a hálózatot. Elõször is az Avason,
valamint a városközpontban. 
–  Amit ugyancsak érzékelhetnek

az ügyfelek: a nagy épületeink a moz-
gáskorlátozottak számára megközelít-
hetõvé váltak. Jogos elvárás, hogy az
épületekbe bejussanak, igény esetén
tudják használni az illemhelyeket vagy
telefonkészüléket. Legyen egy hely nekik
a földszinten, ahol fogadják õket és
a témával foglalkozó ügyintézõ le-
menjen. 

– Nagyon sikeresnek érzem a hi-
vatal informatikai fejlesztését, amelyet
120 millió forint értékben valósítot-
tunk meg. Mintegy 40 millió forint
pályázati forrás mellett a többi pénzt
belsõ tartalékból teremtettük elõ. A
program keretében 100 személyi szá-
mítógépet szereztünk be, lecseréltük
a hálózati szervert, kicseréltük a fény-
másoló berendezéseket. Korszerûbb,
gazdaságosabb lett a másolás, nyom-
tatás. Még legalább 100 gépet sze-
retnénk rendszerbe állítani – EU-for-
rásból, egy 540 millió forintos infor-
matikai fejlesztési program keretében. 
– Az uniós pénzekért pályázni kell.

Sikeresen kell pályázni...
– Ezen vagyunk. Örülök, hogy e cél

elérése érdekében sikerült létrehozni a
hivatalban egy EU-pályázatfigyelõ, -író,
önálló csoportot. A témával kapcso-
latban saját fejlesztésû szoftver is ké-
szült, amelyet nemsokára mások szá-
mára is elérhetõvé teszünk, országo-
san forgalmazzuk majd. Az elmúlt évben
56 pályázatot nyújtottunk be, ebbõl
44-et bíráltak el eddig, amibõl 37 nyert
– mintegy 3,7 milliárd forint összér-
tékben. Egy forint önrészre 6,6 forint
támogatás jut. A sikerességi mutatónk
84 százalékos. Köszönet érte minden-
kinek, aki részt vett benne.
– Kinevezésekor hangsúlyozta: célja

a nyitott közigazgatás megteremtése,
az információk hozzáférhetõvé tétele,
hosszú távon az e-önkormányzat meg-
teremtése. Ez ügyben mi történt eddig?

– A tájékoztatást, tájékozódást már
most segíti, hogy minden közgyûlési
anyag legalább 14 nappal az ülés elõtt
felkerül az internetre. A rendeletek,
határozatok szövegei a törvényességi
kontroll után természetesen ugyancsak
elérhetõk a világhálón. Segíti az el-
igazodást, az ügyintézést, hogy vala-
mennyi nyomtatványunk letölthetõ a
városi honlapról (www.miskolc.hu). A
következõ lépcsõ az internetes ügy-
intézés lesz. Ez annak a függvénye,
hogy a kormányzati portálokhoz mi-
lyen hozzáférésünk lesz. A kihelyezett
irodák tevékenységét is szeretnénk is-
mertebbé tenni, bõvíteni szolgáltatási
tevékenységüket. Törekszünk azokat az
úgynevezett teleházak mintájára mû-
ködtetni, ahol önköltségen lehet fény-
másolni, vagy akár a betérõ idõs ember
megírhat egy e-mailt a külföldön ta-
nuló, dolgozó gyerekének. Célunk a
lakosságot szolgáló, szolgáltató köz-
igazgatás kialakítása.

Hivatali
évértékelõ

– Összességében sikeres évet
zárt a Borsod-Abaúj-Zemplén
Megyei Közigazgatási Hivatal –
mondta dr. Orosz Gábor, a hi-
vatal vezetõje csütörtöki tájé-
koztatóján. A hivatalvezetõ erény-
ként sorolta fel például, hogy si-
került az úgynevezett ügyfélba-
rát ügyintézést megvalósítani,
annak ellenére, hogy a munka-
társak létszáma valamelyest csök-
kent. A kialakulóban lévõ szol-
gáltató jellegû közigazgatás leg-
fõbb erénye, hogy az ügyfeleket
akkor sem küldik el a hivatal mun-
katársai, ha azok nem a meg-
adott idõben érkeznek panasza-
ikkal. A statisztikai adatokból ki-
derül, hogy a megyei közigazga-
tási hivatal által iktatott ügyira-
tok száma megközelítette a 37
ezret, amibõl több mint 10 ezer
a Fogyasztóvédelmi Felügyelõségé
és 2300 a megyei gyámhivatalé
volt. Az elmúlt év során a leg-
jelentõsebb feladatok közé tarto-
zott az M30-as autóút építésé-
hez kapcsolódó kisajátítási eljá-
rások lefolytatása, a kistérségi
igazgatás kiépítése, az Európai
Unió Parlamentje honi tagjainak
megválasztása, valamint az or-
szágos ügydöntõ népszavazás
megszervezése.

Nagyszülõk
és unokák

A Társadalmi Egyesülések
Megyei Szövetsége már negye-
dik alkalommal rendezte meg ja-
nuár 29-én a Nagyszülõ–unoka
irodalmi vetélkedõt. Az idei meg-
mérettetés témaköre József Attila
élete és költészete volt, a költõ
születésének 100. évfordulója tisz-
teletére. A Vörösmarty Mûvelõdési
Házban kilenc négytagú (két nagy-
szülõ, két unoka) csapat mérte
össze tudását, bizonyította, hogy
mennyire ismeri József Attila köl-
tészetét, életét, munkásságát. Az
elsõ helyet a Görömbölyi Kulturális
Egyesület, a másodikat a Pax
Corporis Természetes Életmód
Egyesület, a harmadikat a Ma-
gányos Nyugdíjasok Klubja Egye-
sület, míg a negyediket az
Alsózsolcai Nyugdíjas Klub csa-
pata szerezte meg. A csapatok
oklevelet és értékes díjakat kap-
tak.

A VIDÉKI TELEPÜLÉSEK, KISTÉRSÉ-
GEK LEHETÕSÉGEIRÕL, GONDJAIRÓL

TARTOTT CSÜTÖRTÖKÖN TÁJÉKOZTA-
TÓT DR. ÓDOR FERENC, A FIDESZ –
MAGYAR POLGÁRI SZÖVETSÉG OR-
SZÁGGYÛLÉSI KÉPVISELÕJE.

Dr. Ódor Ferenc elmondta: a kis-
térségekben a legnagyobb munkálta-
tók közé az önkormányzatok tartoz-
nak. Ezek azonban a kevés, illetve szû-
kös állami támogatás következtében
csak a szociális juttatások folyósítá-

sára támaszkodhatnak. Ezért a vidéki
önkormányzatoknak lehetõvé kell tenni,
hogy a munkahelyteremtésben nagyobb
szerepet tudjanak vállalni. 
Az országgyûlési képviselõ szerint a

szociális jellegû kiadások növelésével,
finanszírozásával nem lehet a terme-
lékenységet fokozni. A költségvetés-
ben éppen ezért preferálni kellene a
vidék lakosság- és munkahelyteremtõ
képességének a növelését. Gyakorlati
példán levezetve mindez abban nyil-
vánulhatna meg, ha az iskolákat, pos-

tahivatalokat, orvosi rendelõket nem
zárnák be. Ezek megszüntetésével
ugyanis azt az üzenetet küldi a kor-
mányzat a vidéki települések felé, hogy
õk másodrendûek, nem fontosak. 
– A kistelepülések ezzel szemben

mindig is az ország háttérbázisának
számítottak, és számítanak most is,
éppen ezért támogatni is kell azo-
kat.  Így például kiemelt támogatás-
ban kellene részesülniük azon házi-
orvosoknak, akik praxisukat a falvakban
tovább akarják mûködtetni, vagy a
fõvárosban megépítendõ 4-es metró
megvalósításához szükséges összeget
arányaiban a központi költségvetés-
bõl a vidék tömegközlekedésének is
meg kellene kapnia  – mondta dr.
Ódor Ferenc.

dobi

AA  FFiiddeesszz  sszzeerriinntt  jjoobbbbaann  kkeelllleennee  ttáámmooggaattnnii  aa  vviiddéékkeett

AZ ORSZÁG HÁTTÉRBÁZISAI

A HÉT EMBERE CÍMÛ SO-
ROZATUNKBAN OLYAN

MISKOLCIAKAT MUTATUNK

BE, AKIK MUNKÁJUKKAL,
TETTEIKKEL KIÉRDEMEL-
HETIK A VÁROSBAN ÉLÕ

EMBEREK MEGBECSÜLÉSÉT.
EZEN A HÉTEN A HÉT EM-
BERE: MUCSI JÓZSEF.

Mucsi Józsefnek, a Magyar
Vöröskereszt Borsod-Abaúj-Zemplén
megyei titkárának élete évtizedek óta
kötõdik a szervezet tevékenységéhez.
A feladatok az utóbbi években ala-
posan megszaporodtak, hiszen ter-
mészeti katasztrófák sorozata volt itt-
hon és külföldön egyaránt. A segít-
ség elkelt mindenhol. Hogy értékelik
is a segítséget, bizonyság rá, hogy
2002-ben, Miskolc Város Napja al-
kalmából Benkõ Sámuel-díjat kapott
Mucsi József. Az idei esztendõ elsõ
nagy feladata a szökõár áldozatainak

segélyakciója volt. A
Vöröskereszt ez alkalommal
nem gyûjtött ruhát vagy
élelmiszert, mert a szállí-
tást költséges lett volna
megszervezni. Az összegyûlt
pénzbõl a katasztrófa súj-
tott térséghez közeli or-
szágban vásárolják meg az
adományt. 

A napokban sem maradnak munka
nélkül a Vöröskereszt önkéntesei, mert
csütörtökön kezdõdött és vasárnapig
tart hat vidéki nagyvárosban, köztük
Miskolcon a hajléktalanok számolása.
A programban a Vöröskereszt és a
szociális hálózat munkatársain kívül a
karitatív szervezetek képviselõi is részt
vesznek. A kezdeményezés sikere azon-
ban azon is múlik, hogy milyen se-
gítséget kapnak a lakosságtól, hiszen
a fedél nélkül lévõkkel szinte min-
denhol lehet találkozni a megyeszék-
helyen.

AA  hhéétt  eemmbbeerree

MUCSI JÓZSEF
LAKAT KERÜLT FEBRUÁR 1-JÉN A GÖ-

RÖMBÖLYI VIKTÓRIA GYÓGYSZERTÁR AJ-
TAJÁRA. A TULAJDONOS UGYANIS ÚGY

DÖNTÖTT, NEM ÜZEMELTETI TOVÁBB A

VÁROSRÉSZ EGYETLEN PATIKÁJÁT. A
HELYI LAKOSOK ALÁÍRÁSGYÛJTÉSBE KEZ-
DENEK A PATIKA MEGMENTÉSE ÉRDE-
KÉBEN, SÕT DEMONSTRÁCIÓT IS TER-
VEZNEK.

A görömbölyi patika ügye egy évvel
ezelõtt kezdõdött. A Viktóriát elõször
2004. január 8-án kellett bezárni. Ezt
követõen azonban újra kinyitott, ám a
látszólag békés idõszak csupán átme-
neti volt. Idén február elsejétõl újra lakat
került a bejárati ajtóra. Errõl az újabb
fejleményrõl tájékoztatta szerdán a gö-
römbölyieket a városrész önkormányzati
képviselõje, Borkúti László, valamint a
Viktória patika gyógyszerésze, Váradi
Miklós. A tájékoztatóra meghívást ka-
pott Tihor Attila is, aki a Viktória pa-
tikát üzemeltetõ betéti társaság több-
ségi tulajdonos kültagja, ám õ nem je-
lent meg. A lakosok mégis arra kérték
(még így, távollétében is), hogy legyen
egy kicsit engedékenyebb, hiszen nem

szeretnének mást, csak hogy továbbra
is legyen a városrésznek patikája.
A görömbölyiek úgy vélik, tudják, mi

áll a háttérben. Szerintük a patika több-
ségi tulajdonosa a Cora Áruházban sze-
retné a gyógyszertárat üzemeltetni. A
tájékoztatón a görömbölyiek hangoztatták:
érthetetlen, hogy egy 11 éve jól mû-
ködõ gyógyszertárat miért kell bezárni.
„Csak azért, mert a többségi tulajdo-
nos érdekei mást kívánnak?” – hang-
zott el. Éppen ezért február 10-re tün-
tetést szerveznek a kültag másik cégé-
nek székhelye, a Fehér Holló patika elé,
ahová több mint 350 hetven éven fe-
lüli görömbölyit várnak.   
A tájékoztatót követõen Tihor Attila

nyilatkozatban tette közé észrevételeit,
melyben cáfolta az õt ért vádakat. Ál-
lítása szerint õ maga folyamatosan tá-
mogatta a patika mûködését. Mint írja,
„a kialakult tarthatatlan helyzet nem tár-
saságunknak felróható okból keletkezett,
mivel a mûködõképesség fenntartása cél-
jából valamennyi lehetséges intézkedést
megtettünk. Bízunk abban, hogy a
Viktória gyógyszertár napokon belül meg-
nyílik.”

FFeebbrruuáárr  11--jjéénn  bbeezzáárrtt  aa  VViikkttóórriiaa

PATIKAHÁBORÚ
GÖRÖMBÖLYÖN
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Kérdezzen
az olvasó!

Kérdezzen az
olvasó! címû so-
rozatunkban a
városi önkor-
mányzati kép-
viselõknek te-
hetnek fel kér-
déseket az ol-
vasók. A mis-

kolciaknak nincs más dolguk, mint
kérdéseiket levélben, vagy e-mail-
ben lapunkhoz eljuttatni, melyet
a MiNap szerkesztõsége továbbít
a képviselõnek. Február 11-ig
Orosz Lajos alpolgármester, a 2.
számú önkormányzati választóke-
rület képviselõje (képünkön) várja
a város lakóinak jelentkezését. A
válaszokat a február 19-én meg-
jelenõ lapszámunkban olvashatják.
Címeink: Miskolci Kommunikációs
Kht. MiNap szerkesztõsége, 3525
Miskolc, Dózsa György u. 30., il-
letve minap@mikom.hu. 
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Felolvasószínház
Folytatódik a több évadon átíve-

lõ Európai Kortárs Drámaszemle cí-
mû sorozat a Miskolci Nemzeti Szín-
házban. A kortárs német, francia,
skandináv drámák után az idei sze-
zonban az angol dráma meghatá-
rozó egyéniségei kerülnek terítékre.
A sorozat három felolvasóestbõl áll,
s az angol nyelvterület elmúlt húsz-
huszonöt évének drámatermését
reprezentálja. Az angol dráma el-
múlt negyedszázada is akár három
nõi névvel is fémjelezhetõ, a szer-
zõnõk elõretörése világjelenség. A fia-
tal szerzõk felfedezésében és támo-
gatásában a Royal Shakespeare Com-
pany és a Royal Court Theatre dra-
maturgiája járt az élen több drá-
maíró mûhellyel karöltve. Ezen mû-
helyek holdudvarából kerültek ki a
miskolci színház sorozatának szerzõi
is: Caryl Churcill, Sarah Kane és Lucy
Prebble. A drámaszemle elsõ idei es-
téjén, február 5-én, szombaton este
8 órától Sarah Kane: Szomj (fordí-
totta: Forgách András), illetve 4.48
Pszichózis (fordította: Sebestyén Ri-
ta) címû mûvét hallhatják az ér-
deklõdõk a Játékszínben. Közremû-
ködnek: Bõsze György, Lukács Gá-
bor, Máhr Ági, Szirbik Bernadett, ren-
dezõ: Lévay Adina.

Népszerû bérlet
A Népszerû bérlet sorozat ke-

retében tartja következõ hangver-
senyét a Miskolci Szimfonikus Ze-
nekar a Miskolci Nemzeti Szín-
házban. A február 7-én, hétfõn es-
te fél 8-kor kezdõdõ koncerten Vi-
valdi Négy évszak címû mûvét és
Mahler IV. G-dúr szimfóniáját hall-
gathatják meg az érdeklõdõk. A
hangversenyen Alexander Walker
vezényli a zenekart, és közremû-
ködik Ágoston András (hegedû),
valamint Cserna Ildikó (ének). Je-
gyek korlátozott számban még kap-
hatók a Filharmónia Kelet-Ma-
gyarország Kht. Kossuth utcai iro-
dájában (telefon: 505-656).

Kassai magyar
színjátszás

A kassai magyar színjátszás tör-
ténetét mutatja be a Színháztörté-
neti és Színészmúzeum újabb tár-
lata, melyet csütörtökön délután nyi-
tottak meg. A fennállásának 35. év-
fordulóját ünneplõ kassai Thália Szín-
ház vendégkiállítása áttekintést ad
Kassa „magyar játékszíni” múltjáról,
felvillantva azon mûvészek alakját
is, akik a reformkorban Miskolc szín-
házi életének szintén meghatározó
szereplõi voltak. A március 12-ig lá-
togatható tárlat vasárnap és hétfõ
kivételével délelõtt 9-tõl délután 5
óráig várja az érdeklõdõket.

Harmadik iksz
Harmadik iksz címmel nyílt meg

január 27-én a Diósgyõri Képzõ-
mûvész Stúdió legújabb kiállítása
Kazincbarcikán, a városi kiállítóte-
remben. A tárlatot – melyet Me-
zey István rendezett – február 27-
ig tekinthetik meg az érdeklõdõk. 

A JÉGKIRÁLY ÉS UDVARHÖLGYEI MÁR

JAVÁBAN KÉSZÜLNEK. A MISKOLCI

VENDÉGLÁTÓSOKRÓL ÉS A FESZTIVÁL-
SZERVEZÕKRÕL NEM IS BESZÉLVE!
AKAD TENNIVALÓJUK JÓCSKÁN, HI-
SZEN A TERVEK SZERINT MINDEN

IDÕK LEGNAGYOBB KOCSONYAFESZ-
TIVÁLJA VÁRJA VENDÉGEIT FEBRUÁR

18-TÓL 20-IG MISKOLCON.

„Itt mindenki pislog majd, nem csak
a béka...” – szól az idei fesztivál-
szlogen. Az ígéretes programtervre pil-
lantva akár helyeselhetünk is: jégpi-
ramis, kutyaszánverseny, kocsonya-
karnevál, békaszépségverseny, jégki-
rálynõ-választás, látványkocsonya-ver-
seny és hosszasan sorolhatnánk még,
mi minden vár a Miskolci Tél – 5.
Kocsonyafesztivál keretében. Egy biz-
tos: meglepetésekben, programokban,
ízekben és látványosságokban nem lesz
hiány.
A Déryné–Kazinczy–Szemere utca és

Kandia köz által határolt belvárosi te-
rület avanzsál majd fõ fesztiválszín-
hellyé, melyet többek között a négy
„jégtáj” felôl érkezõ mazsorettek, a
Jégkirály és miskolci udvarhölgyei – a
Megasztár-énekes Schmidt Vera, A mis-
kolci boniésklájd címû film fõszerep-
lõje, Ráczkevy Ildikó, valamint a Mis-
kolci Egyetem harmadéves közgaz-

dászhallgatója, Gaál Noémi, aki a ko-
csonyatallér tõzsdei befagyasztását hi-

vatott felügyelni – felvonulása tesz majd
mozgalmassá és látványossá.

JÉGPIRAMIS, 
VÁSÁRI FORGATAG

A Hõsök terén leplezik majd le a
jégpiramist, mely tavaszig igazi lát-
ványossága marad a városnak. Az or-
szág elsõ téli szabadtéri fesztiválján
ízek és látványok szólnak immár ötöd-
ször a nevezetes miskolci kocsonyá-
ról. Az egykori vásári forgatagra em-
lékeztetõ színhelyen ugyanakkor ki-
csik és nagyok érdeklõdésére egya-
ránt számot tartó kulturális progra-
mok várják majd a miskolciakat és
az ország bármely más pontjáról ér-
kezõket – õk akár a Budapest–Mis-
kolc–Budapest útvonalon közlekedõ Ko-
csonya Cityn is utazhatnak. Sõt, a
Füles újság fesztivál idején megjele-
nõ számának egyik megfejtése is Mis-
kolchoz, a város egyik legfõbb, 2010-
re vonatkozó célkitûzéséhez kapcso-
lódik majd.
– A miskolci vendéglátás, vendég-

szeretet hagyományosan híres, Krúdy

azt írta róla: aki a jó vendéglátást
meg akarja ismerni, az jöjjön el ide.
„Miskolc egy gyöngyszem a Bükk kagy-
lójában”, fogalmazott Nagy Bandó And-
rás, a Vendégségben Miskolcon so-
rozat egyik vendége. Gondoljunk csak
a világhírû Miskolctapolcai Barlang-
fürdõre, az elsõ magyar kõszínházra
és a magyar nyelvû színjátszás böl-
csõjére, az elsõ magyar köztéri szo-
borra és számos olyan értékre, me-
lyek alapján Miskolc joggal pályázik
az Európa kulturális fõvárosa cím 2010-
es elnyerésére. Bízom benne, hogy az
emberek egyre több, ezekhez hason-
ló értéket tudnak sorolni Miskolc kap-
csán. E városnak olyan gyökerei, kul-
túrája, hagyománya van, mely a tör-
ténelem minden szakaszában megha-
tározó volt az ország szempontjából,
ám pályájáról kényszerrel tért le. A
Téli fesztivál a magára találás egy pil-
lanatát szeretné bemutatni – fogal-
mazta meg Rózsa Edit fõszervezõ a
rendezvénysorozat üzenetét.

ÚJRAÉLED A LEGENDA

A kocsonya legendájának gyökereit
a XVIII. századi miskolci várostörté-
netben találjuk. A korabeli piacok és
vásárok megszokott, házi készítésû ét-
kérõl neves helyi krónikások munkái-
ban számos helyen olvashatunk – míg-
nem a késõbbiekben a kocsonya „mis-
kolci kocsonya” lett, az egyszer, két-
szer és ki tudja, hányszor megesett
alaptörténet pedig legendaként élt to-
vább. Jól ismerjük ennek fõ motívu-
mát: „Pislog, mint a miskolczi kocso-
nyában a béka”. Az alkalomadtán
gúnyként értékelt „békafagyasztás” szá-
mos variációját õrzi az írott emléke-
zet, melyben új fejezetet nyitott az
ezredfordulón a Rózsa Edit és Fedor
Vilmos nevével fémjelzett Vendég-
ségben Miskolcon elnevezésû prog-
ramsorozat, majd a kocsonyabál, a ko-
csonyaünnep és a fesztivál. Az idén
pedig megújulva – a kiemelt progra-
mokon túl vendéglátóhelyeket, kultu-
rális intézményeket, sportlétesítményeket
is bevonva – avatja résztvevõit a le-
genda újjászületésének szemtanújává.

*
Pályázatok, információk és érdekes-

ségek:
www.miskolcikocsonya.hu

spitz.

HOSSZÚ TÁVÚ OKTATÁSI MEGÁL-
LAPODÁST KÖTÖTT A MISKOLCI EGYE-
TEM ÉS A NÉMET DIAKONIE NEUEN-
DETTELSAU SZOCIÁLIS INTÉZMÉNYEKET

MÛKÖDTETÕ SZERVEZET. A SZERDÁN

ALÁÍRT SZERZÕDÉSBEN RÖGZÍTETTÉK

A MISKOLCI EGYETEMEN 2006-TÓL

INDULÓ EURÓPAI SZOCIÁLIS ME-
NEDZSMENTKÉPZÉS RÉSZLETES FEL-
TÉTELEIT.

A megállapodás értelmében az alá-
írt szándéknyilatkozatban foglaltak
szerint a szerzõdõ felek vállalják a
Miskolci Egyetem Gazdaságtudományi
Karán folyó gazdálkodási és me-
nedzsment alapszakon belül az euró-
pai szociális menedzsment szakirány
kidolgozását és megvalósítását. Ez a
felsõoktatás úgynevezett bolognai fo-
lyamatához kapcsolódik, azaz egész Eu-
rópában elismert képesítést ad. A szo-
ciális képzés területén nemcsak Ma-
gyarországon, hanem Európa-szerte út-
törõ jellegû kezdeményezésnek számít
ez a mozzanat. 
Dr. Besenyei Lajos, a Miskolci Egye-

tem rektora ezzel kapcsolatban el-
mondta: a felsõoktatásban részt ve-

võ intézményeknek egyre inkább a
gyakorlati megoldások, képzések felé
kell erõteljesebb affinitást mutatniuk.
A szociálismenedzsment-képzés pedig
olyan társadalmi problémák megoldá-
sára irányítja rá a figyelmet, amelyek
a laikus segítõk mellett a professzio-
nális szakemberek tevékenységét igény-
lik. Hiszen minden statisztikai adat ar-
ra utal, hogy a modern társadalmakban
szükség van a speciális szükséglete-
ket igénylõk ellátására. 
A megállapodás értelmében 2006-

tól a tervek szerint minimum 30 né-
met diák kezdi meg hét féléves ta-
nulmányait a Miskolci Egyetemen. A
sikeres együttmûködés eredményeként
pedig 2008., illetve 2009-tõl a ma-
gyar diákok is bekapcsolódhatnak a
professzionális szakképzésbe, ami újabb
távlatokat nyit a honi  szociális szak-
embereknek. 
A szerzõdõ felek egyöntetûen han-

goztatták, hogy a projekt magvalósí-
tásában mindenki csak jól jár, hiszen
a Miskolci Egyetem újabb nemzetkö-
zi kapcsolattal bõvül, míg a német
partner tovább bõvítheti szakmai ta-
pasztalatait. dobi

Káli Sándor polgármester, a Jégkirály és az elmaradhatatlan béka.

Az együttmûködési megállapodást Hermann Schoenauer, a német rek-
tor (balra), és dr. Besenyei Lajos, a Miskolci Egyetem rektora írta alá.
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„ITT MINDENKI PISLOG MAJD…”

NNéémmeett––mmaaggyyaarr  eeggyyüüttttmmûûkkööddééss  

ÚJ SZAKKÉPZÉS 
AZ EGYETEMEN

AZ IDÉN, A 2004/2005-ÖS TAN-
ÉVBEN IS MEGRENDEZI MÁR HAGYO-
MÁNYOSNAK SZÁMÍTÓ, AZ OPERA MÛ-
FAJÁT AZ ÁLTALÁNOS ÉS KÖZÉPIS-
KOLÁS DIÁKOK KÖRÉBEN NÉPSZERÛ-
SÍTÕ VERSENYÉT A MISKOLCI OPE-
RABARÁTOK EGYESÜLETE. A MISKOLCI

NEMZETI SZÍNHÁZZAL ÉS A VÁROSI

PEDAGÓGIAI INTÉZETTEL EGYÜTTMÛ-
KÖDVE SZERVEZETT MEGMÉRETTETÉS-
RE FEBRUÁR 15-IG, KEDDIG LEHET JE-
LENTKEZNI.

Rossini Sevillai borbélya, valamint Mu-
szorgszkij Borisz Godunov címû ope-
rája – e két „témában” készülhetnek
azok a miskolci és a város környé-
kén élõ általános és középiskolás csa-
patok, melyek kedvet éreznek az ope-
ra világában való versenyszerû ka-
landozásra. Tesztek, zenei feladványok,
részletfelismerés, totó – várhatóan ez-
úttal is változatos módon adhatnak
majd számot tudásukról az öt-öt fõs
csapatokba verbuválódó fiatalok. A ver-
senykiírás feltételül szabja meg azon-
ban, hogy zeneiskolások nem jelent-
kezhetnek.

A szervezõk a két téma kapcsán
irodalmat is javasolnak a felkészülés-
hez: Gál György Sándor Új operaka-
lauz címû köteteit (az elsõ témához
az I. kötet 393-395., 400-414. olda-
lát, míg a másodikhoz a II. kötet 729-
749. oldalát érdemes tanulmányozni.
Ajánlatos persze az operákkal kap-
csolatos videokazettákat, cédéket is be-
szerezni – mindehhez a II. Rákóczi
Ferenc Megyei Könyvtár gyûjteménye
is segítséget nyújthat. A versenyre is-
mernie kell a fiataloknak röviden a
zeneszerzõk életét, a mûvek történelmi
hátterét, tartalmát, valamint jellemzõ
zeneanyagát.
A vetélkedõt egyébként a tervek

szerint május 2. és 8. között rende-
zik meg a hagyományokhoz híven a
Miskolci Nemzeti Színházban – a rész-
letekrõl természetesen idõben értesí-
tik a résztvevõket a szervezõk.
A jelentkezési határidõ tehát feb-

ruár 15., kedd. A részvételi szándékot
eddig kell jelezni a Városi Pedagógiai
Intézetnél: 3527 Miskolc, Éder György
u. 1., telefon/fax: 46/347-646 vagy e-
mail: vpi.miskolc1@chello.hu. 
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FIATAL OPERABARÁTOK



A NAPOKBAN A HERMAN

GIMNÁZIUMBAN TARTOT-
TÁK A MISKOLC VÁROSI

LABDARÚGÓ SZÖVETSÉG JÁ-
TÉKVEZETÕI BIZOTTSÁGÁ-
NAK HAGYOMÁNYOS BÁL-
JÁT, AMELYEN A KORÁBBI

ÉVEK HAGYOMÁNYAIHOZ

HÛEN EZÚTTAL IS ELISME-
RÉSEKET ADTAK ÁT AZ ARRA ÉRDE-
MESEKNEK. AZ ÉV JÁTÉKVEZETÕJE

CÍMET ZSOLDOS GYULA NYERTE EL.

A rokonszenves sportember 1993-
ban Békéscsabáról került a borsodi me-
gyeszékhelyre. A Viharsarokban 33 éve-
sen akasztotta szögre a futballcipõ-
ket, s mivel nem akart elszakadni a
számára oly kedves közegtõl, úgy dön-
tött, hogy sípmesterként dolgozik to-
vább a labdarúgásban. Ehhez barátai,
játékostársai buzdítása is kellõ ösz-
tönzést jelentett.
– Megkönnyítette a dolgomat, hogy

korábban futballoztam, ugyanis a já-
tékosok sokkal könnyebben fogadják
el egy közülük való ember döntése-
it. Magamat következetes bírónak tar-
tom, a szabályok engedte keretek kö-
zött hozom meg az ítéleteket. Jelenleg
a megyei második, illetve harmadik

vonalban bíráskodom, de dol-
goztam a megyei elsõ osz-
tályban és voltam asszisz-
tens az NB III-ban is.
Legalább 250 mérkõzés van
mögöttem, immáron tizen-
kettedik éve dirigálok kü-
lönbözõ találkozókat – idéz-
te fel pályafutása fõbb ál-

lomásait Zsoldos Gyula.
Elmondta, hogy nagyon meglepte

az elismerés, bár tisztában volt azzal,
hogy jó az átlaga (nyolcas fölött tel-
jesített). Gyakran kapott „rázós” mér-
kõzéseket, de ezeket közmegelégedésre
vezette. Igaz, tavalyelõtt volt egy rop-
pant kellemetlen szituációja: a
Mályi–Szirmabesenyõ összecsapáson
nem sokkal a befejezés elõtt 11-est
ítélt a vendégek javára, ráadásul ki-
állított egy hazai játékost, s miután
értékesítették a büntetõt, a Mályiban
szereplõ középhátvéd kérdõre vonta,
majd a bíró arcába fejelt…
A tavaszi idény a számára március

közepén kezdõdik, addig is igyekszik
minél jobban felkészülni. Fut, kispá-
lyázik, szánkózik a gyerekekkel, a kon-
dícióra ugyanis vigyázni kell. Meg
egyébként is: a kitüntetõ címeket sehol
sem osztogatják ingyen…

AZ „ARANYKORBAN” ÉLVONALBAN

JÁTSZOTTAK RÖPLABDÁSAIK, FÉRFI

ASZTALITENISZEZÕIK CSAPATBAJNOKI

BRONZÉREMMEL BÜSZKÉLKEDHETTEK, S
A LABDARÚGÓK IS ELTÖLTÖTTEK EGY

ESZTENDÕT A SPORTÁG HARMADIK

VONALÁBAN. HÉT SZAKOSZTÁLYBAN

HÁROMSZÁZNÁL JÓVAL TÖBBEN SPOR-
TOLTAK, LÉTESÍTMÉNYEIKET SOKAN IRI-
GYELTÉK VÁROSSZERTE. VAJON MI MA-
RADT MINDEBBÕL MÁRA? – EREDTÜNK

A KÉRDÉS NYOMÁBA HEJÕCSABÁN,
AHOL MOSTANSÁG A HOLCIM SC BIZ-
TOSÍT SPORTOLÁSI LEHETÕSÉGET A

SZAKOSZTÁLYOK TAGJAINAK, DE MÁSOK

IS ÉLHETNEK A LEHETÕSÉGEKKEL.

Karetka László ügyvezetõ elnökhe-
lyettes régi sportvezetõnek számít a
Futó utcában (a klub társadalmi elnö-
ke Varga Béla). Megélt már néhány
változást, átszervezést, tevékeny részt
vállalt másik klub „fölöslegessé vált” szak-
osztályának befogadásából, ugyanakkor
sírt az egyik szeme, amikor mások kezét
kellett elengedniük.
– Korábban Hejõcsabai Cement Rt.

SC néven ismertek bennünket, néhány
éve azonban a tulajdonos kérésére ke-
resztelõre került sor és azóta Holcim
SC-ként éljük mindennapjainkat. Jó visz-
szagondolni azokra az idõkre, amikor
Nucz István valósággal csodát tett és
a legjobbak közé vezette férfi röplab-
dásainkat. Két éven keresztül szerepel-
tünk az elsõ osztályban, de nem tud-
tunk gyökeret verni az élvonalban.
Asztaliteniszezõink sok szép eredményt
értek el, ifjúsági válogatottak ütötték
nálunk a labdát, férfi együttesünk pedig
egészen a bajnoki bronzéremig vitte.
Szerepelhettünk a nemzetközi poron-
don is, csarnokunk pedig rangos via-
daloknak adott otthont – idézte fel az
utóbbi másfél évtized legfontosabb tör-
ténéseit Karetka László.

KOSÁRLABDÁSOK IS
LESZNEK?

Hét szakosztály (asztalitenisz, labda-
rúgás, röplabda, sakk, természetjárás, hor-

gászat és kosárlabda) háromszáznál is
több igazolt sportolót foglalkoztatott.
Mára ez a szám ugyan nem változott
jelentõsen, de mindössze három (plusz
egy) szakosztály kínál testedzési lehe-
tõséget. A labdarúgók a megyei elsõ
osztályban a kiesés ellen hadakoznak,
örömteli viszont, hogy a Bozsik-prog-
ram keretében egészen a 7 éves kor-

osztálytól felfelé kialakult az egymásra
épülés, s immáron csaknem húsz éve
öregfiúk-csapatot is mûködtetnek. Hét
gárdát négy edzõ gardíroz, a felnõttek
számára aligha lehet más cél, mint a
bentmaradás kiharcolása. Egy-egy füves-
és salakos pálya található a sporttele-
pen, de minden korosztály használhat-
ja a csarnokot is.
– Röplabdásaink a megyei bajnok-

ságban játszanak. A keretben megta-
lálhatók a régiek (Siklósi, Gregor), de
akadnak fiatalok is, akik igyekeznek el-
lesni a játék csínját-bínját. A bajnoki
küzdelmeket négy helyszínen rendezik,
ahol mind a négy résztvevõ pályára
lép. Sakkozóink az idõsebb generáció-

hoz tartoznak, õk tucatnál is többen
vannak. Említést érdemelnek a horgá-
szok, számuk csaknem eléri a százat,
igaz, esetükben most egy önállósodási
folyamat kezdõdött, ennek pillanatnyi-
lag még nem látni a végét. Szeretnének
kiválni, mi azonban senkit sem küldünk
el, sajnálnánk, ha mégis a távozás mel-
lett döntenének. Az örömteli, hogy szer-

vezõdõben van egy kosárlabdacsapat,
amelynek az összetétele meglehetõsen
vegyes, több korosztály képviselõi meg-
találhatók az edzéseiket hétfõnként tartó
alakulatban – folytatta a gondolatsort
az ügyvezetõ.

HARSÁNYBÓL IS
IDEJÁRNAK

Mibõl élnek, milyen összegbõl gaz-
dálkodnak? Nos, az egyesület éves költ-
ségvetése 23 millió forint, ezt teljes mér-
tékben a Holcim Hungária Rt. bizto-
sítja. Jó a hangzása, arról azonban nem
szabad megfeledkezni, hogy ebben min-

den benne foglaltatik, tehát a teljes
rezsi, a négy dolgozó bére a járulé-
kokkal, az élõsportra hozzávetõlegesen
hárommillió forint marad, ennek a döntõ
része a labdarúgásra megy el. Ilyenkor,
az év elején mindig kisebb bajba ke-
rülnek, mert nincs még meg az elfo-
gadott 2005-ös költségvetés, február-
ban azonban újólag jelentkeznek a ki-
adások. Az összeget természetesen igye-
keznek saját bevételekkel is feljebb tor-
nászni.
– Két mód kínálkozik, a csarnok, il-

letve a szabadtéri pályák bérbeadása.
A legnagyobb „fogyasztónk” jelenleg a
Miskolci Sportiskola, ahonnan a labda-
rúgók és az asztaliteniszezõk járnak hoz-
zánk. Utóbbiak szeptember óta már öt-
ször gyakorolnak egy héten, délután 4
és 6 óra között övék a terem. A fut-
ballisták fél kettõtõl veszik birtokba a
csarnokot, este pedig jöhetnek a sza-
badidõs baráti társaságok, de igény mu-
tatkozik sportnapok rendezésére is. A
tûzoltósággal például kifejezetten jó kap-
csolat alakult ki, s nálunk zajlanak a
Miskolc városi kispályás labdarúgó-baj-
nokság küzdelmei, amelyben tizenkét csa-
pat vesz részt. Otthont adunk diák-
olimpiai, valamint DSK-versenyeknek.
Reggel hattól este tízig vagyunk nyit-
va, a délelõtti órákban azonban gya-
korlatilag teljesen kihasználatlan a léte-
sítmény. Éves szinten körülbelül kétmil-
lió forintot kalkulálhatunk bevételként –
készített el egy rögtönzött leltárt Karetka
László.
A sportcsarnokot 1989-ben adták át

rendeltetésének. Itt-ott elkelne a felújí-
tás, a rekonstrukció sokáig nem odáz-
ható el. A klubnak természetesen
Hejõcsaba jelenti a legfõbb vonzáskör-
zetét, de járnak ide Harsányból,
Bükkaranyosról, Vattáról és Komlóstetõrõl
is. Létesítmények és szakemberek te-
kintetében minden adott a nívós sport-
tevékenységhez, hogy aztán újra arany-
betûkkel írják a Holcim SC történeté-
nek legújabb fejezeteit.         (-s)

A sportcsarnokban állandó vendégnek számítanak a Miskolci Sportiskola
ifjú palántái, különösen a labdarúgók és az asztaliteniszezõk töltenek
el sok idõt a létesítmény falai között.

HHeejjõõccssaabbáánn  aaddoottttaakk  aa  ffeellttéétteelleekk  aa  sszzíínnvvoonnaallaass  ssppoorrttoolláásshhoozz

HÉT CSAPAT, NÉGY EDZÕ
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Változások
a DKSK-nál

A szurkolói mendemonda (mint
az esetek többségében) ezúttal is
igaznak bizonyult: a Diósgyõri KSK
nõi kosárlabda-együttese a közeli
napokban igencsak megerõsítette
sorait. Az már korábban napvilá-
got látott, hogy a néhány hete az
élvonalbeli bajnokságból kizárt
Ventwest-Foton Sopron együttesé-
bõl Halmos Nóra Diósgyõrött foly-
tatja pályafutását, s vele tartott
Horváth Adrienn, aki a hátvéd-be-
dobó posztján jelenthet erõsítést
a piros-fehérek számára. Rajtuk kívül
még három játékos érkezett, va-
lamennyien válogatottak, s másfél
hete még a szolnoki klub szerelé-
sét viselték. Gina Farmer új-zélan-
di és a négyes, Englert Orsolya az
egyes, míg Fûrész Emõke a hár-
mas és a kettes poszton vethetõ
be. Ugyancsak a kerettel kapcso-
latos hír, hogy Andrea Gardner, a
csapat amerikai légiósa nemcsak
bejelentette távozását, hanem már
haza is utazott. A vezetésben je-
lentõs változások történtek. A le-
mondott Kozma István helyére
Purgel Attilát választották elnöknek,
aki civilben a Borsi Hús Rt. ve-
zérigazgatója. Társelnök Bognár
Gyula, a Borsodi Sörgyár Rt. ve-
zérigazgatója. Sitkei Dezsõ elnök-
helyettes mellé ketten kerültek ha-
sonló tisztségben: Kozma István, va-
lamint Kis László, a Travillker Kft.
tulajdonos-ügyvezetõje. A tulajdo-
nosi taggyûlésen eldõlt, hogy a le-
mondott Honos Péter ügyvezetõ
helyét a szezon végéig a korábbi
szakág-menedzser Dubei Tibor veszi
át.

Egy nappal
korábban

A sorsolás szerint február 11-én,
pénteken játszotta volna soron kö-
vetkezõ bajnoki mérkõzését az
Albrecht-MVSC-MISI nõi röplabda-
csapata, ám a találkozót egy nap-
pal korábban tartják meg. Az
Extraliga hatodik helyén álló mis-
kolci alakulat hazai környezetben
szerepel és az Architekton-Gödöllõi
RC együttesét látja vendégül. A kez-
dési idõ változatlan, 17 órakor indul
útjára a labda a Csokonai utcai
csarnokban.

Járnak a felvonók
Az idén elõször január 27-én in-

dították el a felvonókat Bánkúton,
ahol immáron villanyfényes síelés-
re is lehetõségük van a sporto-
lóknak. Ezt a szolgáltatást egyéb-
ként hetente háromszor, szerdán,
pénteken és szombaton kínálják a
lesiklóknak. A hétvégeken vala-
mennyi felvonó „dolgozik”, hét köz-
ben két berendezés mûködik. A
pályákat folyamatosan karbantart-
ják, a hóágyút – a vízkészlet ere-
jéig – csak javításra használhatják,
mert a berendezés kizárólag erre
alkalmas.

Teremfoci-
bajnokság

Harmadik alkalommal írja ki a
Holcim-kupa elnevezésû teremlab-
darúgó-bajnokságot a Hejõcsabai
Fiatalok Egyesülete. A 7, 9 és 11
évesek február 12-én, a 13 és 15
évesek február 13-án, míg a 15
évesek, illetve az öregfiúk február
20-án csatáznak egymással a Futó
utcai csarnokban. Az érdeklõdõk a
06 30 254-0506-os mobiltelefonon
jelentkezhetnek, de személyesen is
nevezhetnek a Holcim SC sport-
csarnokában.

AMIÓTA KADETT VÍVÓ VILÁGBAJ-
NOKSÁGOT RENDEZNEK, NEM VOLT MÉG

PÉLDA ARRA, HOGY A DIÓSGYÕRI VÍVÓ

EGYESÜLETET KETTEN KÉPVISELJÉK A

NEMZETKÖZI PORONDON. HA MOST VI-
SZONT MINDEN PATÓCS BÉLA VEZETÕ

EDZÕ TERVEINEK MEGFELELÕEN ALAKUL,
AKKOR UGYANABBAN A FEGYVERNEM-
BEN (!) A VÁLOGATOTT KÉTHARMAD

RÉSZÉT A DVE ADNÁ.

A hölgyekrõl van szó: pillanatnyilag
Bukócki Bianka és Ferenczy Kinga áll
olyan pozícióban, hogy számukra egy-
formán elérhetõ a kerettagság. Elõbbi
harmadik, utóbbi negyedik a hazai kor-
osztályos ranglistán, egy kispesti és egy
békéscsabai sportoló elõzi meg õket, ám
a különbség annyira elenyészõ, hogy akár
egyetlen válogatón nagy fordulat kö-
vetkezhet be.
– Két héttel ezelõtt még jobban is

álltunk, ugyanis a békéscsabai viadalon
remekeltek a mieink, de legutóbb
Pozsonyban várakozás alatt teljesítettek
és ezért át kellett engedniük a kedve-
zõbb pozíciót vetélytársaiknak. Igaz,
Szlovákiában riválisaink sem brillíroztak.
A hét nemzet vívóit felvonultató via-
dalon a két lány feltûnõen idegesen,
sok hibával versenyzett, csak Békefi Edina
hatodik helyezése javított a hangulatunkon
– kommentálta a legutóbbi idõszak tör-
ténéseit Patócs Béla.
A DVE vezetõ edzõjétõl azt is meg-

tudtuk, hogy a hat válogató közül eddig

négyet rendeztek meg. Február 28-án
Harkány ad otthont az Alpok Adria-
kupának, ezt követi egy héttel késõbb
az országos bajnokság, amelyre Siklóson
kerül sor. Mindkét viadal igen magas
pontértékkel bír, ezért különös a jelen-
tõsége. Aki botlik, minden bizonnyal el-
temetheti álmait. Nagyon sok külföldi
sportoló jelezte részvételét, ezért rop-
pant kiélezett, szoros csatákra lehet szá-
mítani.
– A lányok tisztában vannak lehetõ-

ségeikkel. Tudják, hogy szinte soha visz-
sza nem térõ esély kínálkozik elõttük,
arról nem beszélve, hogy valóban sport-
történelmi tett lenne, ha mindketten ki-
jutnának az ausztriai világbajnokságra.
A siker érdekében rengeteget dolgozunk,
teljes erõbedobással készülünk, hiszen a
klubnak is hatalmas lökést adna a siker
– tette hozzá fentiekhez Patócs Béla.
A szakember lapunknak elmondta: a

két, minden vitás kérdést eldöntõ ver-
senyt megelõzõen február közepén
Budapesten központi edzõtáborozáson
vesznek részt a diósgyõri lányok, ahol
az olimpiai reménységek kerete dolgo-
zik majd együtt. A szakvezetés új ta-
pasztalatokkal gazdagodhat, ám a dön-
tést a hátralévõ két verseny után hoz-
zák meg. Mindenesetre azt Patócs is
hangsúlyozta: biztos abban, hogy a linzi
világbajnokságra utazó csapatnak lesz
diósgyõri tagja. A kérdés immáron „csak”
az: Bukócki, vagy Ferenczy, esetleg mind-
ketten?

AA  vváállooggaattóóvveerrsseennyyeekk  ddöönntteenneekk  aa  vvíívvóókknnááll

KETTEN A VB-N?
ZZssoollddooss  GGyyuullaa  mmuunnkkáájjáátt  ííttééllttéékk  aa  lleeggjjoobbbbnnaakk

AZ ÉV
JÁTÉKVEZETÕJE
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VALAMENNYI ÜZLETÜNKBEN KEDVEZÕ
ÁRON KÍNÁLJUK AZ ALÁBBI TERMÉKEKET:

FIGYELJE HIRDETÉSEINKET, MERT EGYES ÁRUCIKKEK VÁSÁRLÁSÁNÁL FEBRUÁR

4–17-IG NYEREMÉNYJÁTÉKOKBAN VEHETNEK RÉSZT. NYEREMÉNYEK: SKODA FA-
BIA SZEMÉLYGÉPKOCSIK, 10 000 FT ÉRTÉKÛ COOP VÁSÁRLÁSI UTALVÁNYOK.
RÉSZLETEK A SZÓRÓLAPOKON ÉS AZ ÜZLETEKBEN KIHELYEZETT PLAKÁTOKON.
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Gazdaságfejlesztés és revitalizáció a régióban

Miskolc MJV Önkormányzata az Észak-magyarországi Regionális Fejlesztési Ügynökséget (NORDA) bevonva 2003 szeptemberében
a Szász Gazdaságfejlesztõ Intézet megkeresése nyomán projektpartnerként sikeres pályázatot nyújtott be az Európai Unió In-
terreg IIIC JTS Keleti Programtitkárságához. A projekt keretén belül lehetõség nyílik partnerrégiók gazdasági és gazdaságfej-
lesztési tapasztalatainak, információinak kölcsönös átadására-átvételére. 

A program tavaly indult el két konferenciával, melyeknek Miskolc város adott otthont.

A júniusban megrendezett programindító értekezlettel – szász, osztrák, szlovén és a magyar fél részérõl a NORDA és Mis-
kolc Város Önkormányzata részvételével – útjára indult az „Innovációs és technológia-transzfer tevékenységekkel, valamint az
együttmûködés kiszélesítésével támogatott szerkezetváltás, gazdasági fejlesztés és élénkítés” címû REVITAE projekt.

A novemberben megrendezett kétnapos nemzetközi konferencia már szakmai szempontok szerint került megrendezésre.
Célközönségként a régióban mûködõ (B.-A.-Z., Nógrád és Heves megye) kis- és középvállalkozásokat, ipari parkokat, önkor-
mányzatokat és kamarákat hívtuk meg. Õk azok, akik nap mint nap szembesülnek a gazdasági problémákkal és nekik van a
legnagyobb szükségük arra a kezdõ lökésre, mely segítséget nyújt számukra a fejlõdéshez, elõremozduláshoz. A konferencia
három témakörre koncentrált (felhagyott bánya- és iparterületek revitalizációja, regionális gazdaságfejlesztés, hálózatok és
klaszterek).

Az elõzetes egyeztetések keretében hét – a régióra jellemzõ és ott mûködõ – ágazat került kiválasztásra, mint fejlesztendõ
terület (gépipar, gépgyártás; mikroelektronika és információtechnológia; autóipari beszállítói ipar; vegyipar; vállalkozást se-
gítõ szolgáltatások; fa- és bútoripar; környezetvédelmi ipar). 

Ezen ágazatokban a régió területén mûködõ kis- és középvállalkozások körében – a megyei kamarák és érdekképviseleti
szervezetek bevonásával – kérdõíves adatgyûjtésre kerül sor, majd az adatok kiértékelése után lehetõség nyílik a partnerrégiók
gazdasági jellemzõinek elemzésére, összevetésére, a regionális együttmûködés további lehetõségeinek feltárására.

A projekt tervezett közép- és hosszútávú hatásai:

� a határmenti régiókban várható pozitív hatások a regionális innovációs rendszerek fejlõdése területén;
� az interregionális együttmûködés szélesebb körû elfogadottsága, különösen a kkv-k részérõl;
� regionális és interregionális fejlesztési stratégiák továbbfejlesztése;
� interregionális együttmûködés elõsegítése más régiókkal (az eredmények eljuttatása más régiókba);
� a regionális munkaerõ piacra és a képzési struktúrára gyakorolt pozitív hatás;
� környezetvédelmi megoldások és az elhagyott ipari telepek újjáélesztésének gyakorlata.

Az együttmûködés kínálta lehetõségek és információk iránt érdeklõdõk a www.revitae.net, valamint Miskolc város honlap-
ján, a www.miskolc.hu weboldalon tájékozódhatnak.

Együttmûködõ partnerek:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Észak - Magyarországi Regionális Fejlesztési Ügynökség

AZ EURÓPAI UNIÓ RÉSZFINANSZÍROZÁSÁVAL
MEGVALÓSULÓ PROJEKT

KRISTÁLYCUKOR 1 KG 189 FT
MINNA TEAVAJ 10 DKG 119 FT
EGYSÉGÁR: 1190 FT/KG

MINNA TEJFÖL 375 G 129 FT
EGYSÉGÁR: 344 FT/KG

HEY-HO ALMA, NARANCS, FEHÉR- ÉS KÉKSZÕLÕ 1 LIT. 79 FT

ELÕHÛTÖTT BAROMFIT ÁRUSÍTÓ ÜZLETEINKBEN:
EH. FELEZETT TEPSIS CSIRKE 1KG 339 FT

FEBRUÁR 4-TÕL 17-IG TARTÓ ORSZÁGOS AKCIÓNK KÍNÁLATÁBÓL:
SERTÉSMÁJKRÉM 65 G 29 FT
EGYSÉGÁR: 446,15 FT/KG

COOP B RIZS 4 KG-OS 499 FT
EGYSÉGÁR:124,75 FT/KG

PICKWICK DUO TEÁK (VARIÁCIÓK I + ÕSZIBARACK) 359 FT
EGYSÉGÁR: 5128,57 FT/KG

GYERMELYI HOSSZÚMETÉLT, SZARVACSKA 4 TOJ. 500 G 169 FT
EGYSÉGÁR: 338 FT

OLYMPOS CITROMLÉ 1 LIT 5* 169 FT/LIT.
BOCI BOKRÉTA DÍSZDOBOZ 111 G 339 FT
EGYSÉGÁR: 3054,05 FT/KG

AMODENT FOGKRÉMEK 75 ML 169 FT
EGYSÉGÁR: 253,33 FT/LIT.

ÉS MÉG TOVÁBBI TERMÉKEK.

A Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 
többségi tulajdonában álló 

Szocio-Produkt Kft. Taggyûlése 
pályázatot hirdet a társaság 

ÜÜGGYYVVEEZZEETTÕÕII  TTIISSZZTTSSÉÉGGÉÉNNEEKK  
BBEETTÖÖLLTTÉÉSSÉÉRREE  

22000055..  0044..  0011..––22001100..  0033..  3311--iigg  
tteerrjjeeddõõ  hhaattáárroozzootttt  iiddõõttaarrttaammrraa..

PPáállyyáázzaattii  ffeellttéétteelleekk::
� Büntetlen elõélet
� Magyar állampolgárság
� Egyetemi vagy fõiskolai oklevél
� 3 éves cégvezetõi gyakorlat

EEllõõnnyytt  jjeelleenntt::
� A szociális vagy gazdasági képesítés
� Idegennyelv-ismeret

AA  ppáállyyáázzaatthhoozz  ccssaattoollnnii  kkeellll::
� A végzettséget igazoló okiratok másolatát
� Szakmai önéletrajzot
� 3 hónapnál nem régebbi erkölcsi bizonyítványt
� A társaság vezetésére vonatkozó elképzelést

Bérezés: A fizetési igényt kérjük megjelölni

PPáállyyáázzaatt  bbeennyyúújjttáássáánnaakk  hhaattáárriiddeejjee::  22000055..  0022..  2200..,,  1122  óórraa

A pályázónak pályázatban nyilatkoznia kell, hogy vele szemben a
gazdasági társaságokról szóló 1997. évi CXLIV tv.-ben foglalt kizá-
ró körülmények nem állnak fenn.

A pályázatot lezárt borítékban 33552255  MMiisskkoollcc,,  VVáárroosshháázz  ttéérr  88..
22//220088..  PPoollggáárrmmeesstteerrii  HHiivvaattaall  JJooggii  ééss  KKöözziiggaazzggaattáássii  FFõõoosszzttáállyy  ddrr..  KKoo--
vvááccss  ZZssuuzzssaa  iinnttéézzmméénnyyii  rreeffeerreennssnnééll személyesen vagy postai úton le-
het benyújtani.

További felvilágosítás kérhetõ: 46/512-767 telefonszámon.

PÁLYÁZATI FELHÍVÁS



Szombat
07.00 Adásismétlés. 09.00 Képújság. 15.00
A Kilátó (a hétfõi és a csütörtöki adás),
és az Iránytû címû magazinok ismétlé-
se. 17.00 A Hálózat mûsora. 18.00 Mis-
kolc Ma (élõ).18.30 Gazdi – az állatba-
rátok magazinja. 19.00 Miskolc Ma.19.30
TV Mozaik. 20.00 Miskolc Ma. 20.30
Hírháló (h). 21.00 Kalózföldi kalandok 2.
Kanadai film (h). 23.00 Képújság. 

Vasárnap
07.00 Adásismétlés. 09.00 Képújság. 15.00
Kaleidoszkóp Versfesztivál – összefogla-
ló a 2004-es fesztivál miskolci és bu-
dapesti eseményeirõl. 16.15 Csak köny-
nyedén – Hegyaljai Sándor bûvészmu-
tatványai. 17.00 A Hálózat mûsora. 18.00
Krónika. 18.30 Múzsa – színházi maga-
zin. Benne: Kulcsár Imre színmûvész gon-
dolatai a versekrõl, Seres Ildikó színmû-
vész költõ édesanyjáról vall, a kassai szín-
játszás története, Páholy bérletben a Ré-
gi nyár. 19.30 Sport Extra. Benne: A Bo-
rosi László Teremlabdarúgó Emléktorna
négyes döntõjének közvetítése felvétel-
rõl. 20.30 Hírháló (h). 21.00 Indíték: elõ-
ítélet. Amerikai film (h). 23.00 Képújság.

Hétfõ
06.00 Adásismétlés. 08.30 Képújság. 17.00
A Hálózat mûsora. 18.00 Miskolc Ma
(élõ). 18.30 Kilátó – várospolitikai ma-
gazin (élõ). Benne: kerekasztal-beszélge-
tés a frakcióvezetõkkel. 19.30 Köztünk
élnek… Benne: Prof. Dr. Dávid Tamás
magyar származású kutatóorvos, a bécsi
Rákkutató Központ vezetõ professzora.
20.00 Miskolc Ma. 20.30 Hírháló (h).
21.00 Sasok London felett. Olasz–fran-
cia–spanyol film (h). 23.00 Képújság.

Kedd
06.00 Adásismétlés. 08.30 Képújság. 17.00
A Hálózat mûsora. 18.00 Miskolc Ma
(élõ). 18.30 Sportpercek. Benne: Borosi
Kupa-döntõ, beindult a téli szezon Bán-
kúton, bemutatkozik a Wing Tsun Kung-
Fu Egyesület. 19.00 Miskolc Ma. 19.30
Sport Extra. Benne: Expedíció az Antark-
tiszra (I.–II. rész). Dokumentumfilm. 20.30
Hírháló (h). 21.00 Kalandos földet érés.
Olasz film (h). 23.00 Képújság.

Szerda
06.00 Adásismétlés. 08.30 Képújság. 17.00
A Hálózat mûsora. 18.00 Miskolc Ma
(élõ). 18.30 Mérleg – gazdasági maga-
zin. 19.00 Miskolc Ma. 19.30 Nézd! –
ifjúsági magazin. Benne: Humorszínpad
Miskolcon – beszélgetés Erdei Zsolt ter-
veirõl. 20.00 Miskolc Ma. 20.30 Hírhá-
ló (h). 21.00 Óvakodj a szöszitõl! Ame-
rikai film (h). 23.00 Képújság.

Csütörtök
06.00 Adásismétlés. 08.30 Képújság. 17.00
A Hálózat mûsora. 18.00 Miskolc Ma
(élõ). 18.30 Kilátó – várospolitikai ma-
gazin (élõ). 19.00 Miskolc Ma. 19.30
Várószoba Benne: szûrõvizsgálatok a rák
világnapján, Roma Egyészségügyi Mediátor
Képzõ Program. 20.00 Miskolc Ma. 20.30
Hírháló (h). 21.00 Szerencsés nap. Ame-
rikai film (h). 23.00 Képújság.

Péntek
06.00 Adásismétlés. 08.30 Képújság. 17.00
A Hálózat mûsora. 18.00 Miskolc Ma
(élõ). 18.30 Múzsa – kulturális magazin.
Benne: Berecz Antal Németországban élõ
festõmûvész miskolci kiállítása, Berecz And-
rás mesemondó estje Görömbölyön, a
legmagyarabb cégnév: Zár-ba-zár. 19.00
Miskolc Ma. 19.30 Mozivarázs – válo-
gatás a heti filmújdonságokból. 20.00
Miskolc Ma. 20.30 Hírháló (h). 21.00
Örökké búcsúzunk. Amerikai–izraeli film
(h). 23.00 Képújság.

A mûsorváltoztatás jogát fenntartjuk!

A Miskolc TV
heti mûsora

2005. február 5–2005. február 11.
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Miskolc tisztiorvosa 22 éves volt,
amikor elsõ tudományos munkája meg-
jelent. Ebben a kötetében többnyire
a szõlõtermesztésrõl és a bor kultú-
rájáról írt megfigyeléseit ismerik és idé-
zik a kutatók. Kevesebben térnek ki
arra, hogy õ volt az elsõ, aki rend-
szeres idõjárási megfigyeléseket vég-
zett és az eseményeket, történéseket
két éven keresztül dokumentálta.
Mint sebész, szintén különleges érté-
kû tevékenységet végzett. Munkája
nemcsak a közvetlen beavatkozásra,
hanem a kor gyakorlatának megfele-
lõ gyógyításra is irányult, amely el-
sõdleges célja a tüneti kezelés volt. 

NEM SEGÍT 
A HÓKUSZPÓKUSZ

Miskolc orvosi helyrajzában 21
konkrét példát írt le, amelyek a kor-
szak jellegzetes betegségei voltak. Ezért
feltûnõ, hogy helyet szentelt a nyi-
rokmirigy daganatos megbetegedésé-
nek, amely minden esetben végzetes

kimenetelû volt. Egy másik példában
a rákos megbetegedés jeleit és tüne-
teit írta le, arra hivatkozva, hogy ezek
megfelelnek azon leírásoknak, amelyeket
két német orvos mûvébõl ismert. Le-
írja, hogy ezen a betegségen nem
segít honfitársai „hókusz-pókusz”-a, va-
gyis az a gyakorlat, miszerint: „Ami-
ket a gyógyszerek nem gyógyítanak,
azokat a vas gyógyítja; amiket a vas
nem gyógyít, azokat a tûz gyógyít-
ja; amiket pedig a tûz sem gyógyít,
azokat gyógyíthatatlanoknak kell tar-
tanunk”. Az általa tapasztalt beteg-
ség gyógyíthatatlan volt, s azt írja,
hogy rákban szenvedõ páciensének nya-
kán és nyelvén is mutatkoztak a tü-
netek. A baj gyógyítása és kiirtása
lehetetlennek látszott. Ráolvasással
nem akart élni, mert nem volt erre
ható semmiféle gyógyszer. „Remélem,
hogy meg lehet találni a rák ellen-
szerét”– fogalmazza meg az eset kap-
csán. „Azokat a hatástalan és jól is-
mert orvosságokat pedig, melyekben

a szemfényvesztõk és a kuruzslók szok-
tak bízni, csak kinevetem.”
A XVIII. század végén azzal a kó-

ros burjánzással találkozott, amelyet
nemcsak az õ korában, hanem azó-
ta sem tudnak meggyõzõ hatékony-
sággal gyógyítani. A Benkõ Sámuel
leírásával egyidõs ortodox hitközség

halotti anyakönyvé-
ben is találkozunk a
halál okaként a rák
megjelöléssel.

BREMER 
TANÁR 

FELFEDEZÉSE

Érdekes, hogy a
korabeli általános le-
xikonok fogalomrend-
szerébõl ennek a be-
tegségnek a leírása hi-
ányzik. De létezésére
utalnak XIX. századi
adatok nem is kis
számmal, sõt a XX.
század elején több
híradás is tudni vél-
te, hogy megtalálták
a rák gyógyításának
ellenszerét. A miskol-
ci Reggeli Hírlap 1934-
es számában szenzá-
ciós felfedezésként je-
lent meg, hogy „Fel-
fedezték a rák bacil-
lusát”. A Berlinbõl
érkezett jelentés sze-

rint „Bremer tanár a berlini birodal-
mi biológiai intézet anatómiai osztá-
lyának vezetõje közli, hogy sikerült meg-
találnia a rák okozó bacillusát. Bre-
mer tanár rákbetegek vérébõl és sejt-
jeibõl mikroszkópiai élõlényeket termelt
ki, amelyek nem fordulnak elõ az egész-
séges ember vérsejtjeiben. Kísérletei so-
rán felfedezett kórokozó bacillusokkal
rák betegséget idézett elõ, kísérleti ál-
latokon. Ezek a kutatások azt a re-
ményt keltik, hogy sikerült megtalál-
ni a rák kórokozóját. A doktor sze-
rint olyan parányi szervezetrõl van szó,
amely rendkívül erõsen tapad a vö-
rösvérsejtekhez. Idáig mikroszkópiai
úton, nem tudták jelenlétét megálla-
pítani. Az elsõ feladat tehát az, hogy
ezeket a parányi részeket külön be-
fecskendezés segítségével elválasszák
a vörösvérsejtektõl. Bremer – mint
mondotta –  reméli, hogy olyan mód-
szert talál, amely lehetõvé teszi, hogy
a rákos betegségeket már kezdetben
felismerjék, vagyis a betegségnek olyan
szakában, amikor az még gyógyítha-
tó.” 
A hét évtizeddel ezelõtti „felfede-

zésbõl” annyi igaznak bizonyult, hogy
ha idejében felfedezik a betegséget,
vannak sebészi, vagy más terápiás be-
avatkozási lehetõségek, amelyek után
nagy a valószínûsége a gyógyulásnak.
Gondolom, ha e betegség gyógyítá-
sának biztos útját, módját felfedeznék
a világ minden részén dolgozó or-
voscsoportok, legalább olyan, vagy na-
gyobb betûs címet érdemelne az írott
sajtóban, mint Bremer tanár híradása
hét évtizeddel ezelõtt.

Dobrossy István

Benkô Sámuel Miskolc orvosi helyrajzában írta le a
kor jellegzetes betegségeit.

TTeerrmméésszzeettii  ttüünneemméénnyyeekk,,  kkaattaasszzttrróóffáákk  ééss  ssoorrssccssaappáássookk  ((99..))

„A RÁKOS BETEGSÉG JELEI 
NYILVÁNVALÓAK VOLTAK” 

Tisztelt olvasó! Ismeri Ön a miskolci órákat? Hamarosan ki-
derül! Január 8-i számunkban öt héten keresztül tartó ke-
resztrejtvény-pályázatot indítottunk. Az öt keresztrejtvényben öt
miskolci óra helyét rejtettük el. Az öt megfejtést egy levele-

zõlapon, legkésõbb február 11-ig juttassák el a Miskolci Kom-
munikációs Kht. címére: 3525 Miskolc, Dózsa György u. 30. A
helyes megfejtéseket beküldõk között az Arany Könyvesbolt
(Miskolc, ITC-székház) által felajánlott könyvet sorsoljuk ki.

ISMERI ÖN A MISKOLCI ÓRÁKAT?

SZABADIDÔ

MiNap

A Diósgyõr Rádió állandó mû-
sorai:
6.00–10.00: Jó reggelt Diósgyõr!

Zenés, információs szórakoztató mû-
sor
10.00–18.00: Zeneszõnyeg
18.00–22.00: Jó estét Diósgyõr!

A nap eseményeinek összefoglaló-
ja, a reggeli mûsor ismétlése.
22.00–6.00: Zeneszõnyeg

AZ UDVARHELY MEGYÉBEN SZÜLETETT, ISKOLÁIT IS ERDÉLYBEN VÉGZÕ BEN-
KÕ SÁMUEL A XVIII. SZÁZAD MÁSODIK FELÉNEK A XIX. SZÁZAD ELEJÉNEK

ORSZÁGSZERTE ELISMERT KIEMELKEDÕ ORVOSTUDORA ÉS ÍRÓJA VOLT. EGYE-
TEMI TANULMÁNYAI ELVÉGZÉSE UTÁN EURÓPAI TANULMÁNYKÖRÚTRA INDULT,
S ISMERETEIT JÓL TUDTA HASZNOSÍTANI. ELÕBB BUDÁN, – AHOL ORVOSTU-
DORI OKLEVELET SZERZETT –, MAJD PEDIG MISKOLCON LELT OTTHONRA, AMELY

TELEPÜLÉST NEMCSAK MUNKAHELYKÉNT VÁLLALT FEL, HANEM ÉLETE VÉGÉIG

MAGÁÉNAK IS ÉRZETT. 1778-TÓL LETT A MEGYESZÉKHELY TISZTIORVOSA. EGY-
KORI LAKÓHÁZA A BATTHYÁNY UTCÁBAN VOLT KIS FÖLDSZINTES ÉPÜLET,
AMELY MÛEMLÉKI JELLEGÉT AZ 1960-AS ÉVEKIG ÕRIZTE. (EKKOR VÁROSKÉ-
PI ÉS MÁS ÉPÍTÉSZETI ELKÉPZELÉSEK MIATT LEBONTOTTÁK.) 


